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Sectorul 2 al Municipiului Bucureşti 

Primăria Sector 2 
www.ps2.ro • Strada Chlrlstlglllor nr. 11·13, Toi: +(4021) 209.60.00 Fax: +(4021) 209.62.82 

Direcţia Generală Programe de Dezvoltare Urbană şi Fonduri Europene 
Serviciul Management Strategic 

MINUTA 

Întâlnirii din 12.12.2022, ora 16:30 - Sedintă publică pentru dezbaterea Strategie de Dezvoltare Locală 
Integrată şi Durabilă a Sectorului 2 actualizată pentru perioada 2021-2027 

cu participare fizică şi online 

În conformitate cu prevederile Legii nr. 52/2003 privind transparenţa decizională în administra/ia 

publică, republicată, cu modificările şi completările ulterioare a organizat dezbaterea publică a proiectului 

de hotărâre privind aprobarea Strategiei de Dezvoltare Locală Integrată si Durabilă a Sectorului 2 pentru 

perioada 2021-2027 ce urmează afi supus aprobării Consiliului Local Sector 2. 

Prin Anunţul public nr. 2364 14/06.1 2.2022 s-a adus la cunoştinţa publică organizarea dezbaterii 

publice a proiectului mai sus menţionat, în şedinţă organizată la sediul Primăriei Sectorului 2, Str. 

Chiristigiilor nr. 11-13, Sector 2, în sala Ion Luca Caragiale, etajul 3 şi în mediul on-line, pe platforma de 

videoconferinţă - WEBEX în ziua de 12. 12.2022, ora 16:30. 

În cadrul Anunţului s-au precizat modalităţile de inscriere la sedinta publica, de înscriere la cuvânt 

si de depunere de recomandări/propuneri la proiectul de hotărâre , în format electronic sau pe suport hâ1tie 

atat pentru modul de participare fizic cat si online, astfel fiind asigurat accesul şi dreptul la libera 

exprimare a cetăţenilor interesaţi , conform prevederilor legale. 

La dezbaterea publică au participat: 

a). din partea aparatului de specialitate al Primarului Sectorului 2: 
- domnul Radu-Nicolae Mihaiu - Primar Sector 2; 
- doamna Alina A lisa Bratu - Arhitect Şef al Sectorului 2; 
- doamna Cristina Preda - Consilier Serviciul Management Strategic; 
- doamna Bianca Nedelcu - Şef Serviciu, Serviciul Management Strategic 

b). reprezentanţi ai S.C. CIVITTA Strategy & Consulting S.A. în calitate de consultant elaborator 
- doamna Ioana Ivanov, Manager de proiect; 
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- domnul Orlando Neagoe, Coordonator proiect; 
- domnul Alexandru Damian - Expert adm in istraţie pub li că; 

- domnul Reinhold-Lehel Stadler - Expert mobi litate u rbană. 

c). cetăţeni ş i reprezentanţ i ai mediului de afaceri ş i ONG: 
1) N ică Flaviu - cu luare de cuvant 
2) Necula Alina 
3) Tar Radu 
4) Cerchia Gabriela 
5) Manole Beatrice - cu luare de cuvant 
6) Jurgiu Andra - fara luare de cuvant 
7) Gaita Răzvan - fara luare de cuvant 
8) Chirilenco Ecaterina - fara luare de cuvant 
9) Necula Alina - fara luare de cuvant 
I O) Andrei Radu - fara luare de cuvant 
11 ) Dumitrescu Iulia - fara luare de cuvant 
12) Mitran Marius Cosmin - cu luare de cuvant 
13) Miron Mariana 
14) Pătru Cristiana 
15) Vintu Dragoş 

16) Glod Alexandru Ionuţ 
17) Vartan Adina 
18) Botescu Maricica 
19) Chelaru Dana 
20) Turcu Andreea 
21) Carciog Iulia 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: După cele 15 minute de aşteptare pentru toţi , întârziaţii au 

ajuns chiar toţi , o să începem dezbaterea pub lică legată de Strategia de Dezvoltare Integrată Locală a 

Sectorului 2. Mă bucur că avem prezenţa atât fizic, cât ş i onl ine. Cred că este un document important ş i 

cred că el merită să fie dezbătut ş i merită să fie actualizat în urma dezbaterilor, pentru că este documentul 

pe care se bazează toată dezvoltarea vi itoare a sectorului. Aş vrea, în primul rând, să spun de ce este nevoie 

de acest document. Probabil majoritatea dintre dumneavoastră înţe leg la ce este util , dar pentru cei care 

urmăresc dezbaterea ş i se gândesc, iată încă o autoritate publică mai face încă o strategie care va sta în nişte 

sertare, în condiţ iile în care aveam deja o strategie pentru perioada 20 16-2025 cred că este legitim să 

răspundem la întrebarea de ce a fost nevoie de acest acest document şi este destul de simplu. 

Din 201 6 de când a fost creată strategia integrată de dezvoltare urbană, până acum, lucrurile s-au 

schimbat în mod fundamental ş i s-au schimbat într-un mod neprevăzut. Au apărut două evenimente foarte, 

foarte importante la nivel mondial, aş spune, în primul rând, pandemia, care a schimbat cu totul fe lul în 

care ne raportăm la locuire, la oraş, la obiceiurile pe care le au oamenii şi în al doilea rând, războiul din 

Ucraina, care din nou a schimbat foarte mult toate toate obiceiurile. 
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În acest sens, aveam nevoie de actualizarea strategiei ş i este un efort început acum multe luni un 

efort în care am avut consultări publice în parcuri , dacă ţineţ i minte cu cetăţenii sectorului 

2 înainte de a avea această variantă de strategie pe care o dezbatem acum. 

În acest sens deci, avem o grămadă de date obţi nute de la instituţ ii ale statu lui, institu ţi i abilitate de 

la Direcţ i a de Sănătate Publică, Institutul de Stati st ică ş i aşa mai departe, dar avem şi feedback-ul 

cetăţenilor, ceea ce este un lucru foarte, foarte important. E de asemenea important că avem această 

dezbatere. Din punctul meu de vedere, dacă este nevoie de încă o dezbatere, o să mai facem, pentru că 

documentul este unul foarte, foarte important, defineşte fe lul în care se va dezvolta acest sector de acum 

înainte şi nu ţine doar de viziunea unei administraţii care poate fi temporară sau poate să fie pe o perioadă 

mai îndelungată. Este un document care dă o predictibilitate atât pentru investitori, cât şi pentru pentru 

locuitori . De asta aş vrea să avem mai întâi câteva cuvinte despre viziune, apoi o scurtă prezentare din 

partea consultanţ ilor de la CIVITT A care au lucrat acest acest document şi apoi o să intrăm în dezbatere. 

Am vrut câteva lucruri de la aceast strategie, am vrut ca sectoru l 2 să fi e un sector în care locuirea 

ş i serviciile de locuire să fie unul din obiectivele principale, unul din pilonii principali. 

Ne dorim să putem avea lângă casă serviciile de care avem nevoie ş i a fost una din direcţiile în care 

s-a muncit ş i repet, unul din pilonii principali. Al doilea pilon principal a fost acela al atragerii forţei de 

muncă, ne interesează ca locul de muncă să aibă o calitate bună, să fie aproape de casă, să ne dorim să 

muncim în sectorul 2. Un al treilea pilon important este acela al timpului liber, să avem unde să ne petrecem 

timpul în sectorul 2 să nu trebuiască să mergem în alte locuri, ci să avem aproape de noi locuri de petrecere 

a timpului liber. 

Bun, aceştia au fost pilonii principali la care ne-am gândit ş i sigur că asta s-a tradus mai departe în 

câteva obiective specific, unul dintre obiectivele specific, sunt 4 obiective specific, ne dorim servicii publice 

performante, ne dorim un sector competitiv ş i inovator, ne dorim un sector neutru climatic. 

Vă reamintesc că suntem ş i în acest program I 00 de oraşe neutre climatic până în 2030 şi ne dorim, 

de asemenea, o administraţie publică loca lă care să răspundă cu adevărat nevo ilor cetăţeanului. 

Acestea sunt obiectivele pe care ni le-am propus, sigur, ele se traduc mai departe în sub-obiective 

pe domen ii de interes şi o să-i las, pe cei de la CIVITTA să facă o scurtă prezentare sau cât de scurtă se 

poate a acestei strategii, după care urmând să intrăm în dezbateri. Mulţumesc mult. 

Orlando Neagoe - reprezentant CIVITTA: Bună ziua, numele meu este Orlando Neagoe, 

împreună cu colegii mei reprezentăm CIVITT A Strategy & Consulting, societatea care împreună cu 

Primăria Sectorului 2 actua lizează ş i mod i fică strategia de dezvoltare a sectorului pentru următoarea 

perioadă 2021-2027, suntem aici în echi pă parţială, aş face repede o prezentare a colegilor, după care, cu 
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acordul dumneavoastră, aş vrea să vedem ş i cine este în sală ş i , mă rog, dacă se poate, sa spuneţ i câteva 

cuvinte despre dumneavoastră. 

Lângă mine sunt: colega mea Ioana Ivanov, care asigură management-ul acestui proiect, Reinhold

Lehel Stadler, impl icat în special pe partea de mobilitate ş i colegul nostru Alexandru Damian, care a lucrat 

partea de capacitate administrati vă. 

Aşa cum spuneam înainte să începem practic prezentarea, ne-ar ajuta foarte mult să şt im cu cine 

d iscutăm astăzi dacă se poate din partea stângă, spre dreapta, numele ş i dacă sunteţi aici în calitate de 

cetăţean sau reprezentaţi o organ izaţie sau instituţi e, vă rog. 

Gabriela Cerclzia, cetatean al Sectorului 2: Bună seara tuturor, numele meu este Gabriela Cerchia 

sunt cetăţean al sectorului 2 şi am venit la această dezbatere pentru că sunt în tr-adevăr interesată să văd 

sectorul nostru e evoluând. 

Mai e mult de lucru, foarte mult, dar am mari speranţe pentru că am văzut di ferenţa din ultimii 2 

ani cel puţin în zona asta, unde stăm noi aici, Obor. 

A ndrei Radu şi Julia Dumitrescu, reprezentanti ai Nepirocastel: Bună seara, Andrei Radu ş i Iulia 

Dumitrescu suntem în calitate de reprezentanţ i ai Nepirocastel în această postură, întâmplător ş i locuitor al 

sectorului doi, dar n-are nicio importanţă, Nepirocastel având investiţii sectorul 2, deci ne interesează 

strategia. 

Alina Necula şi cu Radu Tar, reprezentanti ai Lions Head: Bună seara, Alina Necula şi cu Radu 

Tar reprezentăm Lions Head, unul dintre investitorii care deţin un parc de bi rouri în sectorul 2, Oregon 

Park, suntem în Pipera 46-48. 

Ecaterina Kirilenko reprezentant Secretariatul General al Investitorilor Real Estate din 

Romania: Bună seara Ecaterina Kirilenko, Secretariatul General al Asociaţiei Investitorilor de Real Estate 

din România, toată lumea prezentă aici, de faţă, deci dezvoltatorii sunt. 

Andra Jurgiu cetatean presedinte al unei asocialii de proprietari: Mă numesc Andra Jurgiu , sunt 

ca cetăţean ş i preşedinte al unei asoc iaţii de proprietari ş i 16cuiesc în zona Hala Traian, unde suntem pe 

punctul de a înfiinţa un grup de iniţiativă c iv ică ş i de asta vă interesează strategia, mulţumesc. 

Alin Cimpoieru, În calitate de reprezentant One United: Bună seara Alin Cimpoieru, One United 

în calitate de reprezentant şi interesaţi de pro iectele din sectorul 2. 

Orlando Neagoe - reprezentant CIVITTA: Mulţumim în regulă în online cu cine suntem în seara 

asta? 

Beatrice Manole reprezentant Ateliere /ara frontiere: Vă rog mă auz iţ i ? Da, mă auziţi? Beatrice 

Manole din partea Asociaţ ie i Ateliere Fără Frontiere. Noi suntem interesaţi mereu de tot ce ar putea să ne 
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impacteze la nivel de politici publice, mai ales în zona de economie soc ială ş i economie circulară ş i o să 

povestim mai multe când vom avea posibilitatea de a dezbate li ber, mul ţumim. 

Andreea Turcu În calitate de reprezentant Nepirocastel: Bună ziua Andreea Turcu sunt tot de la 

Nepirocastel sunt alaturi de colegii mei aici. 

Cristiana Pătru În calitate de reprezentant Oregon Park: Bună seara Cristiana Pătru, Oregon Park 

Colegii mei sunt alături de dumneavoastră în sa lă. Mulţumesc 

Orlando Neagoe - reprezentant CIVJTTA : În regulă, mulţumim. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Doamna Adina ş i doamna Iulia şi doamna Mariana 

Miron. Doamna Adina? Doamna Iulia pare că are microfon, si domnul Dragoş Vântu. 

Dragoş Vântu În calitate de cetăţean al Sectorului 2: Bună ziua, Dragoş Vântu în calitate de 

cetăţean locuiesc în zona Gradina Icoanei. Sunt interesat să văd cum se va dezvolta zona, mai ales că a 

început să se dezvolte acum câţiva ani destul de haotic, mai ales din punct de vedere al renovărilor şi 

construcţiilor, iar acuma văd că a stagnat, s-a oprit şi vrem să vedem cum se va dezvolta într-un mod coerent 

ş i frumos din punct de vedere arhitectural, pentru că foarte multe clăd iri din zonă au început să cadă. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Mulţumesc, bun, trecem mai departe. 

Orlando Neagoe - reprezentant CIVITTA : Atunci în regulă. O să continuăm atunci cu o scurtă 

prezentare a strategiei pe care o vom face noi. Apoi o să vă invităm la partea de de d i scu ţii , dacă se poate, 

să afişăm prezentarea, vă rog. 

Îi mulţumesc în primul rând domnului primar pentru pentru introducere, aşa că aş trece peste partea 

de viziune şi obiective pe care, mă rog, aveam de când să le prezint eu, dacă se poate, să trecem direct la 

slide-ul numărul 5 la procesul de actualizare a strategiei, următorul , aici, bun . Pentru a actualiza ş i modifica 

strategia strategia de dezvoltare integrată a Sectorului 2, am urmărit în principal, mă rog, să zicem 4 paşi, 

4 paş i distinţi . În primul rând, am început cu o ana liză a s ituaţi ei actuale ş i o să zicem, comparaţie faţă de 

nevoile existente în perioada trecută ş i comparativ, tot aşa cu rezultatele din strategia trecută . Pentru aceasta 

am fo losit date pe care le-am solicitat direct de la instituţii ş i organizaţ ii , date pe care le-am găsit noi 

ş i de asemenea, am corelat aceste date ş i , mă rog, concluziile noastre cu documentele programatice ş i alte 

strategii existente relevante pentru pentru sector pentru perioada următoare. Următoarea etapă a presupus

o, o trasare a concluziilor ş i direcţiilor de dezvoltare. A urmat apoi etapa în care am definit viziunea de 

dezvoltare a sectorului, împreună cu direcţ iile de dezvoltare ş i obiectivele specifice, aşa cum o să vedeţi pe 

parcursul prezentării . Fiecare obiectiv specific strategic presupune mai multe d irecţi i de dezvoltare, iar 

proiectele de dezvoltare din perioada următoare sunt împărţite pe aceste categorii distincte. Iar ultima 

perioadă, ultima ultima etapă în procesul de actualizare a strategiei, este etapa în care ne aflăm acum, etapa 

în care organizăm aceste consultări ş i dezbateri şi în care, să zicem, facem ultimele modificări şi adăugări 
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la la documentul strategic. Aşa cum spunea şi domnul primar, este foarte importantă consultarea cu 

cetăţenii . Înainte de această dezbatere, pe parcursul procesului de actualizare a strategiei, am organizat 6 

grupuri de lucru tematice pe temele distincte din strategie, unde am invitat actori din domeniile relevante 

pentru strategie, dar de asemenea, am organizat şi întâlniri de consultare cu cetăţenii în cartiere pentru a 

colege nevoile din cartiere, de la firul ierbii ş i pentru a valida concluziile şi propunerile noastre incluse în 

viziunea de dezvoltare. Şi o să vă rog să mergem direct la slide-ul numărul I O spuneam că trec peste partea 

de de viziune ş i obiective strategice. Aşa cum cum vă spuneam, cum vă spuneam şi domnul primar, strategia 

include 4 obiective generale. Noi l-am numit obiective strategice, fiecare obiectiv, la rându l lui, este împărţit 

pe obiective specifice şi pe direcţii de acţiune. Suntem acum la ceea ce înseamnă servicii publice ş i partea 

de calitate a vieţii în sector, aici avem obiectivul strategic sector pentru cetăţeni, cu un cadru urban atractiv 

şi servicii publice modern, practic, aici ne gândim la acele măsuri care contribuie la creşterea calităţ ii vi eţii 

în sector. Prezentarea o să fie organizată pe slide-uri pe fiecare obiectiv strategic, unde noi am extras o 

foarte mică parte din propunerile noastre de d irecţii de acţiune şi măsurile propuse. La fel şi indicatorii pe 

care îi vedeţi în josul paginii, am pus 4 - 5 indicatori pe fiecare slide, dar dacă aţi consultat documentul 

strategic aflat în consultare, poate aţi văzut că sunt mult mai mulţi indicatori. Ce o să facem este că trecem 

rapid prin fiecare obiectiv strategic ş i practic fiecare temă din strategie. Noi o să enunţăm, să zicem, o parte 

din cele mai importante măsuri, după care urmează parte de di scuţii pe pe subiecte le de care sunteţ i 

interesaţi. 

În regulă, mă întorc, suntem la servicii publice, vorbim aici de obiective specifice care au în vedere 

cadru urban, am spus aici un cadru urban revitalizat, cu imagine urbană reprezentativă, paitea de locuire, 

ne-am referit la cartierele de locuinţe, infrastructură cu lturală modernă şi diversificată şi partea de sport ş i 

timp liber, pentru care avem un obiectiv speci fie ce presupune dezvoltarea acestei infrastructuri de sport şi 

de timp li ber. 

Printre, să zicem, cele mai importante măsuri propuse, avem realizarea de proiecte unitare de 

dezvoltare urbană ş i integrată a unor rezerve de teren ş i transformare a acestora în poluri bantematici. 

Realizarea de proiecte unitare de dezvoltare urbană, suplimentare infrastructurii cu lturale a sectorului prin 

sprijinirea reali zării de noi spaţii multifuncţionale pentru evenimente şi implementarea de programe de 

modernizare continuă infrastructurii sportive ş i de petrecere a timpului liber. Cu o parte dintre indicatori 

precum, mă rog, nivelul de dotare a spaţiilor publice de suprafaţă sau spaţi i urbane regenerate sau număr 

mediu de evenimente organizate anual ş i creşterea numărului de baze sportive cu acces publ ic, in Sectorul 

2 va lorile propuse pot fi observate pe pe slide-ul de pe ecran, tot la servicii publice. Acesta este un obiectiv 

general care, mă rog, include mai multe obiective specific, vorbim şi de serviciile de educaţie, servicii de 

servicii medicale ş i servicii sociale. Avem câte un obiectiv specific pentru fiecare domeniu. Ca ş i măsuri , 
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fac o mică paranteză în tot ceea ce înseamnă servicii o să vedeţi un un tipar, proiectele propuse avem în 

general proiecte de dezvoltare a infrastructurii , proiecte de dezvoltare şi îmbunătăţire a servicii lor şi proiecte 

de dezvoltare a resursei umane, si paternul ăsta o să fie regăsit în în majoritatea acestor propuneri. Revin, 

sunt proiecte de modernizare a infrastructurii educaţionale, dacă vorbim 

de educaţie, crearea de grupe de cresa în cadrul instituţiilor de învăţământ preşcolar, pentru că am identificat 

o problemă privind, să zicem, cererea ş i oferta de locuri in creşele din sector, realizarea de proiecte în 

parteneriat pentru infrastructura de sănătate din Sectorul 2, crearea de servicii sociale noi ş i continuare a 

parteneriatelor existente cu ONG-urile pentru furnizarea de servicii sociale. 

La indicatori avem ca ş i tipuri de indicatori consolidarea şi reabilitare a unităţilor de învăţământ, 

creşterea numărului de locuri în creşe, creşterea numărului de centre medicale sau pe partea de servicii 

sociale, intervenţii integrate în zonele urbane marginalizate. 

Pe partea de dezvoltare economică sunt 3 obiecti ve specific, infrastructură de afaceri atractivă 

pentru investitori, Sectorul 2 implicat în dezvoltarea ş i valorificarea resursei umane ş i Sectorul 2 implicat 

în dezvoltarea şi creşterea economică bazată pe cercetare, inovare şi parteneriate cu proiecte specifice pe 

fiecare tip de obiectiv. 

Din nou, dacă mă duc la măsuri, măsuri şi tipuri de proiecte, avem susţinerea parteneriatelor între mediul 

privat ş i Primăria Sectorului 2 pentru realizarea de dotări de interes local în zona maluri lor de lac, 

dezvoltarea infrastructurii de afaceri de tipul parcuri industriale, incubatoare, hub-uri , parcuri ştiinţifice ş i 

înfiinţarea unui ca1tier de business. Faci litatea de parteneriate între unităţile de învăţământ ş i firme pentru 

dezvoltarea învăţământului tehnic sau proiecte de susţinere a programelor de formare continuă a angaj aţi lor. 

Indicatorii sunt reconversia foste lor zone industriale, programe de adaptare a resurselor umane la 

piaţa muncii , creşterea numărului de dotări specifice pentru partea de dezvoltare economică ş i avem şi 

indicatori de tipul creşterea numărului de intreprinderi în sector, creşterea numărului de sa lari aţi ş i creşterea 

veniturilor ş i cifrei de afaceri a acestor întreprinderi. Partea de utilităţi ş i mediu este sub un alt obiectiv 

general numit sector neutru din punct de vedere climatic cu o infrastructură eficientă ş i modernă. 

Aici avem obiectivele specifice sector sigur cu emisii scăzute de gaze cu efect de seră, reţea verde

albastră consolidată, extinsă ş i valorificată şi infrastructură de mediu modern. Ca şi tipuri de propuneri 

modernizarea reţele lor de transport ş i distribuţie a energiei electrice din sector, înlocuirea reţe lelor 

principale ş i secundare de apă, eficientizarea energetică a fondului construit din sector, ne referim aici la 

blocuri de locuinţe ş i clădiri publice, consolidarea clădirilor cu risc seismic şi crearea infrastructurii verde

albastre de-a lungul salbei de lacuri, inclusiv Valea Saulei. 
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Tipuri de indicatori sau, mă rog, câţ iva indicatori dintre cei propuşi la la această secţiune locuinţe 

colective reabi li tate termic, kilometri de mal de lac amenajat, kilometri de axe verzi la nivelul sectorului ş i 

de asemenea, în ceea ce priveşte colectare a deşeurilor, gradul de reciclare pentru deşeuri le menajere. 

Partea de mobilitate intră sub acelaşi obiectiv strategic cu partea de mediu ş i utilităţi. 

Obiectivul specific, avem un singur obiectiv specific aici care propune un sistem de transport orientat în 

jurul deplasărilor nemotorizate şi in jurul transportului public. Ca ş i tipuri de propuneri optimizarea 

circulaţiei pe străzile secundare, elaborarea politicilor de parcare la nivelul PNB ş i actualizare a 

regulamentului parcărilor, programul multianual de amenajare a parcărilor re~idenţiale multietajate, 

dezvoltarea reţelei de piste de biciclete, implementare a proiectelor de extindere a metroului pe teritoriul 

municipiului Bucureşti şi a Sectorului doi ş i modernizarea liniilor de tramvai din sector, 5 indicatori dintre 

toţi indicatorii de la această secţiune număru l de locuri de parcare multietajate, staţii de încărcare pentru 

maşinile electrice care să contribuie la dezvoltarea infrastructurii pentru acest tip de transport, număr de 

staţii de metrou, zone cu prioritate pentru pietoni ş i de asemenea, lungimea reţelei pistelor de biciclete. Aşa, 

suntem la ultimul obiectiv strategic care are în vedere dezvoltarea capacităţii administrative a Primăriei 

Sectorului 2 ş i prin aceasta, cumva ş i eficientizarea implementării proiectelor şi a generării de solu ţi i pentru 

sector. Obiectivul se cheamă administraţie publică locală performană, care sprij ină dezvoltarea durabilă 

prin deschidere ş i transparenţă şi de asemenea încurajare a participării tuturor cetăţenilor în procesele de 

decizie şi folosirea noilor tehnologii, cu 3 obiective specifice creşterea capacităţ ii administrative, orientarea 

administraţiei către cetăţean ş i guvernare loca lă inte ligentă şi îmbunătăţirea administraţiei publice de a 

răspunde ş i de a se adapta la transformările digitale în desfăşurare. Ca şi tipuri de propuneri avem 

simplificarea proceselor, mă rog, administrative, care trebuie prioritizată în următoarea perioadă, ajustarea 

politicii de formare şi corelarea cu nevoile raportate de personalul instituţiei ş i viziunea de dezvoltare a 

municipalităţii. De asemenea, elaborarea unei strategii de transparentizare a instituţiei pe termen mediu şi 

lung ş i îmbunătăţire a mecanismelor de consultare a cetăţeni lor şi promovare de noi mecanisme de 

consultare. O parte dintre indicatorii de la această secţiune, strategia de simplificare administrative, este 

important să există o astfel de strategie în viitor, gradul de execuţ ie a planului anual de formare, programe 

de bugetare participativă ş i un mecanism de evaluare anuală a serviciilor electronice. 

Bun, cu asta am trecut foarte rapid prin toată strategia, repet, este doar o mică parte din ce include 

strategia. Sperăm foarte tare că v-aţi uitat măcar pe documentul strategic aflat în consultare ş i vă invit în 

cele ce urmează să discutăm pe subiectele de interes pentru dumneavoastră, vă mulţumesc. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Mulţumesc şi eu o să avem o regulă de asta mixtă, 

cine doreşte să scrie la cuvânt să ridice mâna, fie că este fizic, fie că este online şi o să încercăm noi să 
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ţinem ordinea aici. Cine cine doreşte să aibă intervenţii? Va rog, haideţi să încep eu dacă este, avem pe 

cineva? În regulă, gata, avem, doamna Beatrice Manole, vă rog. 

Beatrice Manole reprezentant Ateliere /ara frontiere: Da, mulţumesc, intervin acum pentru că nu 

o sa pot sta până la final , înţeleg că terminăm pe la 6 jumătate . 

Mulţumim pentru transparenţa cu care doriţi să elaboraţi acest document, e foarte important. Noi, 

cum ziceam, încercăm, mă rog, să ne implicăm în orice consultare publică care ar putea să influenţeze zona 

noastră de lucru. Doar câteva cuvinte legat de ceea ce facem noi la Ateliere Fără Frontiere, misiunea 

principală e să integrăm pe piaţa muncii persoane ce provin din categori i vulnerabile. Şi aici ne uităm la 

persoane cu handicap, persoane cu adicţii , abuz şi violenţă domestică, persoane care au trecut prin probleme 

cu legea, care nu au reuş it să îşi termine studiile, mai nou şi cu persoane strămutate din Ucraina. şi avem 

câteva ateliere de economie circulară, unde-i angajăm şi pe parcursul a 2 ani împreună cu colegii noştri din 

departamentul social, asistenti sociali şi de inserţi e, îi sprijinim prin cursuri, consigliere, formare, pentru 

ca ei să deprindă nişte competenţe atât profesionale cât ş i personale, pentru ca apoi să- i sprijinim în a găs i 

un loc pe piaţa muncii convenţionale . Ideea din spate este că vrem să integrăm social şi profess ional. .. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Îmi cer scuze, ştiu că faceti lucruri minunate, ideea ar 

fi să discutăm puţin pe pe strategie, dacă se poate, dacă aveţ i ... 

Beatrice Manole reprezentant Ateliere Fara Frontiere: Da, da, da, mulţumesc că m-aţi întrerupt, 

nu şti am până unde să mă să continui. Legat de strategie, recunosc că nu m-am uitat în foarte mare detaliu, 

dar tot ce pot zice este că legat de zona îmbunătăţirii serviciilor sociale, acolo ar fi ideal să mergem şi pe 

zona de servicii sociale, dar şi de ocupare. Dacă ne uităm la persoane pe care vrem să le încadrăm pe p iaţa 

muncii, era specificat acolo persoanele de 

peste 50 de an i în cadrul structurilor de economie socială, tot ce are legătură cu integrarea pe piaţa muncii 

şi chiar şi la nivel social nu se poate reali za fără să fie implicate ş i agenţ ii, agenţia locală de ocupare a forţe i 

de muncă, respectiv furnizor de servicii de ocupare. Deci asta este important să apară ca menţiune specifică. 

Altfel vorbim despre susţinerea ş i dezvoltare a economiei sociale, atât la nivel de ce presupunem ca ş i 

concept, dar ş i ca propriu-zis întreprinderi sociale. Aici ar fi mai mult de zis, pentru că apare specificat 

înfiinţarea unei întreprinderi sociale ş i asta a corelat cu ideea că în Bucureşti , ştim, nu ex istă nici măcar o 

întreprindere soc ială de inserţie, există 180 la nivel naţional ceva de genul acesta şi aici trebuie să facem şi 

delimitarea clară între întreprindere socială ş i întreprindere socială de inserţie, pentru că cea 

de inserţie este ş i cea care contribuie la această misiune de integrare despre care va vorbeam mai devreme 

şi poate ideea este să înfiinţăm o ... , vorbesc la plural noi ... , să existe o întreprindere sociala de inserţie, 

cel puţin una, ideal. Nu întreprindere socială neapărat, pentru că întreprindere socia l ă ex istă câteva la nivel 

de Bucureşti , cred că tot aşa până în l O dar oricum, aici să vorbim despre inserţie clar şi apoi legat de 
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capacitatea admin istrativă, că ideea de a creşte capacitate administrativă ş i mă uit tot pe zona aceasta de 

economie socia lă, ar fi ideal să existe nişte cursuri de formare sau bună practi că, schimb de experienţe şi 

pe zona de lucru efectiv cu persoane care provin din grupuri defavorizate, pentru că este un mod de lucru 

complet diferit şi da, este nevoie să înţelegem cum se abordează aceste categorii. Şi apoi nu e vorba numai 

de a creşte competenţe, asigura competenţe le, dar ş i de a creşte calitatea serviciilor. Aş zice să ne asigurăm 

de nişte standarde ridicate atât în serviciile sociale, dar şi de ocupare, mereu să existe menţiunea aceasta 

pentru că în momentul de faţă, pentru a lucra colaborativ pe integrarea acestor persoane, noi avem nevoie 

să ne uităm la nişte servici i integrate, ceea ce înseamnă că ele ş i atât cele sociale, cât ş i de ocupare, cât şi 

inserţia, co laborează între ele, astfel încât dacă fiecare realizează rezultate cât mai bune ş i ştiu unii de alţii , 

se pot ocupa de responsabilităţ ile specifice pentru un scop final , colectiv până la urmă, şi aici e nevoie 

mereu de parteneriate, evident să fie asigurate între autorităţi le publice locale, care ţ in de Primăria 

Sectorului 2 si nu numai. Aici ne uităm ş i la ALOFM Sector 2, la DGASPC-urile, DGASPC-ul din sectorul 

2 la intreprinderile sociale, ONG-uri sociale, pentru că nu doar întreprinderile sociale ş i de inserţie oferă 

servicii sociale ş i de ocupare, ci şi ONG-urile, si asta e important de menţi onat, mă opresc aici pe economie 

social. Rapid, pe economie circular, ideea este că pentru a răspunde acelor ţinte şi ideea din spate ş i 

principiul din spatele economiei circulare, unde până la urmă ideea este să va lorificăm deşeurile care sunt 

produse, idea l ar fi de prevenire, nu de combatere ar fi ideal să existe .. . 

Se vorbeşte foarte mult de colectare se l ectivă ş i de reciclare, dar se vorbeşte mult prea puţin de 

recondiţionare, reparare, reutilizare, cele 3 mari M-uri din economia circulară şi ideea ar fi să existe nişte 

buget, să există şi nişte proiecte bugetate pentru dezvoltarea de centre de colectare ş i recondiţionare a 

deşeurilor prin care să poată fi valorificate de tipul deşeuri electrice şi electronice sau voluminoase nu ştiu , 

mobilier, textile, mai ales că o să existe directiva pe textile care va trebui transpusă în câţiva an i jucării 

diverse ş i practic ce nu poate fi reciclat să fie valorificat în cadrul centrelor ăstora ş i să fie nu ştiu gestionate 

într-un mod colaborativ. 

Ca experienţă putem asigura că întreprinderi sociale şi de inserţie sunt multe cazuri, multe, sunt 

câteva în România care demonstrează că ele, lucrând cu persoane vulnerabile, acestea sunt potrivite pentru 

genul de competenţe ş i ce pot oferi persoanele vulnerabile în acest tip de muncă ş i de a fi să şi sprijinim 

dezvoltarea acestor competenţe, locuri de muncă verzi ş i nu ştiu , ne uităm la, de exemplu ş i tot ce ţine de 

piaţa de muncă informală, piaţa de muncă neagră, unde vedem pe toţi că mulţi culeg gunoaie ş i mă rog, 

este o problemă la nivel social ş i de comunitate. Aceştia ar putea fi sprijiniţi în acest tip 

de entităţi, entităţi cu activitate economică pe zona de social ş i de inserţie ş i să fie preluati. 

În felu l acesta câştigă ş i un statut, dar ş i contribuie, dar mă rog, asta ţine ş i de ... uitându-ne la 

educaţie în general, cum schimbăm toate lucrurile astea. O să mă opresc un pic, o să încercăm să vă trimitem 

10 



şi nişte aspecte în scris ş i dacă mai sunt, o să mai fie dezbateri cu d rag, a ltfel nu ştiu, dacă mai loc de 

intervenţie până spre ora 6 cât mai pot sta oarecum cu drag ş i mulţumim. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Mulţumesc mult, asta vroiam să vă rog ş i eu dacă 

puteţi trimite in scris, sugestiile pe care le aveţ i , mulţumesc mult, ne-ar ajuta. 

Doamna . .. doreati dumneavoastră să interveniţi ... vă rog 

Gabriela Cercllia, cetatean al Sectorului 2: Da mulţumesc, nici eu n-am citit-o, ştiu că e postat pe 

pagina primărie i, mă interesa în special aspectul de mediu care trebuie neapărat îmbunătăţ it. Ştiu că avem 

nişte parcuri de care vă îngrijiţi, dar partea de mentenanţă lasă de dorit ş i mă întrebam dacă aveţi un program 

de mentenanţă şi dacă este urmat, ştiu că poate asta nu e partea de viziune, dar. .. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Partea de mentenanţă a parcurilor? 

Gabriela Cercllia, cetatean al Sectorului 2: Da, ş i chiar ş i a liniamentelor stradale. Ştiu că aţi început de

a lungul Colentinei să beautificaţi zonele verzi din faţa blocurilor care sunt aliniate, dar sunt multe alte 

stradale, multe alte zone care sunt mai la dos ş i unde nu face nimeni nimic. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Bun. 

Gabriela Cerchia, cetatean al Sectorului 2: Ni şte exemple chiar concrete. Este un spaţiu verde foarte 

aproape de unde locuiesc, zona Rovine, unde trebuie să sunăm la ADP să vină să st rângă gunoiul. Din 

păcate acea zonă e o ladă de gunoi pentru diverşi . Nu există o mentenanţă, nu o mentenanţă, dar o inspecţie, 

din când în când să vină echipa respectivă şi să cureţe. 

Radu Nicolae Milwiu - Primarul Sectorului 2: Am înţe les . E important de spus că adresăm toate aceste 

probleme într-un mod incremental, ca să spun aşa. E foarte clar că, câteodată nu putem face toate, reface 

toate parcurile deodată, de asta avem şi un plan pe un termen mediu şi lung. De asta există ş i această 

strategie ş i de asemenea integrăm, încercăm să integrăm cât se poate de mult din serviciile acestea de 

întreţinere, în fiecare an mai mult. Dar sigur, astea sunt, fac parte din 2 puncte importante, acelea a spaţiilor 

verzi şi a îmbunătăţirii calităţ ii vieţii ş i al doi lea, de eliberare a trotuarelor şi orientarea mobi lităţii în j urul 

transportului nemotori zat, aşa cum spunea domnul Orlando, şi acest lucru se va întâmpla în timp. Deci 

ex i stă, ele sunt în strategie, nu se pot face toate peste noapte, dar se vor întâmpla. Ş i tocmai de asta avem 

şi această strategie pentru a vedea în ce ordine se întâmp lă . Mul ţumesc . Vă rog. 

Alina Necula, reprezentant al Lions Head: Avem o întrebare mai aplicată noi, referitoare la lungimea 

reţele i velo. Am văzut că aveţi undeva la 65 de ki lometric. Noi suntem în zona Pipera, am spus, Pipera 46-

48, toată zona de după noi ş i vizavi s-a transformat într-o zonă rezidenţială. Sunt foarte multe apartamente. 

Înţe leg că undeva probabil până în 2027 vor fi până la 12000 de apartamente. Parte din aceşti 65 de kilometri 

sunt şi pe strada Pipera? Sau cum? Îi aveţi deja p lănui ţ i , ştiţi unde o să fie tot traseul ăsta pentru biciclete 

sau încă nu e ceva clar? 
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Reinltold-Leltel Stadler- reprezentant CIVITTA: Avem în parteneriat cu Primăria Municipiu lu i Bucureşti. 

Trebuie să verific, nu mai ştiu exact unde e 44 pe şoseaua Pipera. 

Alina Necula, reprezentant al Lions Head: 46-48, după 44. 

Reinltold-Leltel Stadler - reprezentant CIVITTA: Da, ştiu. Cloud Residence. 

Alina Necula, reprezentant al Lions Herul: Exact, suntem vis-a-vis de Cloud Residence. 

Reinlwld-Leltel Stadler - reprezentant CIVITTA: Da, da, da. Practic ş i acolo ar trebui extins pentru că este 

o zonă destul de încărcată. De fapt toată zona, că nu e vorba numai de Pipera, este vorba ş i de Fabrica de 

Glucoză. Şi acolo sunt lucrări. Toată zona, încetul cu încetul trebuie aranjată. Există momentan acea zisa

pistă de pe Fabrica de Glucoză, care încă este cu probleme destul de mari pentru că, dacă v-aţi uitat la 

borduri, în momentul în care plouă sau e o vreme mai proastă, poţi să aluneci pe el, e destul de periculoasă. 

Dar prioritate sunt proiectele care sunt depuse pe PNRR. Deci în primul rând de acolo pornim ş i apoi 

încercăm să extindem cât se poate de mult. Deci noi am pus acea reţea ca fiind făcută din 2 chestii. Odată 

ce-i depus PNRR, ce ştim că mai este în lucru la nivelul Primăriei Capitalei sunt SF-urile pe inel ş i apoi am 

mai pus un surplus astfel încât să existe o reţea cât se poate de coerentă. Deci şi către zona respectivă. Doar 

că, cum am zis, dezvoltăm etapizat pentru că în momentul de faţă, desigur, acolo mai este un lucru totuş i 

benefic, că extensia nu ar fi atât de grea dacă reuşim să trecem de intersecţia cu Barbu Văcărescu. Acolo e 

mai dificil, pentru că apoi deja există piste pe ambele părţi, relativ funcţiona le, cu o mică dificultate, poate 

în zona Intersecţiei cu Şoseaua Nordului, poate nu, nu, nu . Caramfil, cu Caramfi l este o gâtuire care este 

tehnic aproape foarte greu de rezolvat pentru că ştiţi bine, trotuarul e foarte îngust. 

Alina Necula, reprezentant al Lions Head: Pe mine mă interesea mai mult în partea cea la ltă de stradă, ce 

vine din spre Pipera spre Barbu Văcărescu. 

Reinltold-Leltel Stadler- reprezentant CJVITTA: Ad ică vă referiţi de fapt conexiunea cu Pipera. 

Alina Necula, reprezentant al Lions Hearl: Da, da, da. 

Reinltold-Lehel Stadler - reprezentant CIVITTA: Acolo trebuie să vedem, trebuie să ne 

core lăm cu cei pe Voluntari , dacă ei cumva au o intenţie de a face acest lucru. Asta într-adevăr se poate 

asigura mai mult pe partea de planul de mobilitate al Capitalei. Dar, încercăm să ne uităm. Problema acolo 

este cum trec pasajul care ştiţi cum e pasajul acela pentru pietoni şi dacă vă imaginaţi acolo biciclete, nu 

prea. Adică trebuie făcut încă o traversare, o suplimentare. Trebuie să mă uit puţin Ia pasaj, nu ştiu dacă se 

poate lăţi profilul, depinde cum sunt puse grinţile. Aici trebuie să ne uităm ş i noi , dar ne uităm pe speţa 

asta, deci dumneavoastră ziceţi că, o dată în primul rând legătura cu oraşu l ş i apoi de văzut dacă putem 

ajunge în zona Pipera cumva. 

Alina Necula, reprezentant al Lions Head: Da, da, da spre Cloud Residence, înspre celă la lt pod, cum ar fi. 
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Reinhold-Lehel Stafller - reprezentant CIVITTA: Bine, au rez istenţă şi după aia spre Voluntar. 

Alina Necula, reprezentant al Lions Heful: Da, da, spre Voluntari, da. 

Reinhold-Lehel Stadler reprezentant CJVITTA: Bine, acolo mai e o problema că 

din păcate cred că drumul încă este în garanţie, trebuie văzut. Ştiţi că acolo a fost o lărgire a drumului 

judeţean, posibil ca el să fie încă în garanţie. Da, ne uităm ş i ne înformăm ş i vedem dacă se poate conecta, 

pentru că e o conexiune esenţială acolo ş i e ş i o zonă care evident, şti ţi , ne aduce foarte mu lt trafic în zonă 

ş i care se blochează fix aproape de Herăstrău. Mulţumesc. 

Radu Nicolae Milwiu - Primarul Sectorului 2: Ş i eu aş avea ş i o scurtă intervenţi e aici că mi se pare 

important. Voi sprijini orice fel de extindere a reţelei velo. Sunt 2 lucruri aici de care trebuie să ţinem cont. 

Unu este proiectul pe PNRR de piste de biciclete pe care îl avem deja aprobat şi cu siguranţă acela va fi 

prima prioritate. A doua prioritate va fi studiul de fezabi litate pe care îl face Primăria Capitalei. Apropo de 

Masterplanul velo.Pentru că acum se contractează acest Masterplan ve lo. Vom încerca atât în strateg ia 

noastră de dezvoltare să ţinem cont de ceea ce aţi propus şi dumneavoastră aici şi să vedem şi în cadrul 

acestui studiu de fezab ilitate, să vedem dacă poate fi inclus, pentru că Sectorul 2 nu beneficiază doar de 

dezvoltarea propusă de Primăria Sectorului 2, ci ş i de dezvoltarea propusă de Primăria Generală. Aceste 

strategii trebuie să fie integrate cu s iguranţă . Deci e un punct bun pe care l-aţi adus în discuţie ş i o să 

încercăm să integrăm cât se poate această infrastructură velo ş i în acea zonă. 

Alina Necula, reprezentant al Lions He{l(I: Mulţumesc frumos.Şi mai aveam o întrebare. De fapt, colegul 

meu avea întrebare l egată de staţiile de încărcări electrice. 

Tar Radu, reprezentant al Lions Head: Să iau cuvântul. Trendul achiz i ţiilor şi reînnoirii de parc auto este 

crescător. O mare parte din partenerii noştri din sfera de business schimbă flotele auto ş i trec cel puţin 

către maşini hibride ş i vin către noi , evident, cu so li citări de a avea la dispoziţie aceste staţii de încărcare. 

Noi ne-am confruntat cu o limitare de-a lungul timpului. Am văzut în proiectul dumneavoastră că aţi 

prevăzut o reabilitare a reţele i electrice, care este în directă consecinţă, cu posibilitatea de a instala aceste 

staţ ii. Problema noastră explicită, datorită poziţiei proiectului, este din nou în Pipera, unde capacitatea 

staţ ie i din zona respectivă a ajuns la un plafon destul de ridicat ş i a atins posibilităţile de a livra. Există un 

proiect specific împreună cu Ene!? Cred că are Muntenia staţ ia respectivă, de reabi litare a ei, de reînnoire. 

Mulţumesc. 

Doamna Alina Bratu - Arhitect Se/ al Sectorului 2: Nu există un proiect specific, este doar la nivel de 

viziune. În schimb, din cunoştinţele mele, pe terenul care este aproape, Petricani intersecţie cu CFR, se vor 

face o serie de intervenţii şi în zona de Fabrica de Glucoză cu Petricani. De 

asemenea, se va face o staţie destul de mare, un proiect în post de transformare, destul de mare. Nu ştiu 

exact capacitatea, pentru că nu m-am uitat, dar sper ca să acopere necesitatea dumneavoastră. Pe de a ltă 
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parte, aşa cum am procedat mereu, cred că dumneavoastră, dezvoltatorii care sunteţi în zona Pipera-Fabrica 

de Glucoză, Dimitrie Pompeiu, să vă strângeţi ş i să mai avem o întâlnire la Primăria Sectorului 2 în care să 

vedem exact ce alte necesităţi aveţi . Pe de a ltă parte, Primăria Sectorului 2 are în lucru peste 150 de staţii 

de încărcare, dintre care 42 dintre ele, care sunt pe AFM, sunt deja la faza în care facem ridicările 

topografice. Ele sunt toate aprobate, fi e că sunt prin planul naţional de redresare şi rezilienţă, fi e că sunt 

prin AFM sau prin alte structuri, fapt pentru care ş i noi suntem în aceeaşi situaţ ie ca dumneavoastră ş i vom 

avea nevoie de acest suport în care să avem capacitatea necesară. Repet, pentru zona Pipera, Fabrica de 

Glucoză ş i toată zona de nord în care într-adevăr se dezvoltă un pol care acum cuprinde şi l ocuinţe, care 

vor deservi, să spun aşa, spaţiile de birouri aflate atât la data prezentei, dezvoltate cât şi se vor dezvolta 

ulterior. Părerea mea este că trebuie să ne mai vedem pentru a continua ni şte d iscuţii care le-am avut mai 

vechi, atât pentru partea de infrastructură rutieră, cât ş i pe partea tehnico-edi litară care sigur cuprinde ş i 

partea de electricitate. Deci din cunoştinţe le mele sunt în dezvoltare ş i la o fază destul de avansată, pe un 

teren care se află în intersecţia Fabrica de Glucoză cu Petricani şi în zona în care cei de la Apa Nova au o 

suprafaţă destul de mare în apropiere de CFR intersecţia iarăş i cu Petricani, unde sunt în dezvoltare 

nişte proiecte care sunt în directă corelare cu capacitatea energetică pentru zona respect ivă tocmai pentru 

aspectul care ziceţi ş i dumneavoastră ş i nu numai . Mulţumesc. 

Tar Radu, reprezentant al Lions Head: Mulţumesc ş i eu. 

Orlando Neagoe - reprezentant CJV/TTA: Cred că era Doamna Miron din on line care voia să ia cuvântu l ... 

Miron Mariana - cetatean al Sectorului 2: Bună seara, bună seara mă auzi ţ i? 

Or/ando Neagoe - reprezentant CIVITTA: Da, da. 

Miron Mariana - cetatean al Sectorului 2: Mulţumesc. Mariana Miron, sunt locuitor în zona Pache 

Protopopescu, nu reprezint o agenţie sau ceva. În primul rând vreau să vă felicit pentru acest document de 

strategie. Este uau, 600 de pagini foarte detaliate, tot, acoperă practic orice mi-a venit mie în cap. Dacă m

am gândit la toate problemele, ca şi cetăţean, totul e acolo ş i să ofere şi so luţii de bun simţ la cam tot ce mă 

doare pe mine personal. Acuma aici am ş i dubiul. Dacă este suficient, mai ales pentru anumite probleme 

foarte punctuale. Ş i vă dau 3, o data, şi banale. O dată parcarea pe trotuar, 2 gunoiul aruncat în stradă ş i 3 

gândacii. Le-aţi sesizat, aţi oferit soluţii, dar ştiţi deja problemele acestea ş i probabil aţi lucrat şi până acum 

la ele. Ce o să fie diferit de acum încolo? Care, ce o să schimbe? Move the needle, cum se zice în eng leză, 

da? Ca să vedem o adevărată diferenţă pe aceste probleme. Mulţumesc . 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Bun, ha ideţi să începem cu ce se întâmp lă apropo de 

parcarea pe trotuar. În primul rând, cam toate străz ile pe care le reabilităm acum, se reabilitează cu acei 

in fam stâlpişori, care arată groaznic, dar menţin trotuarele libere şi din punctul meu de vedere, asta este un 
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lucru important ş i va duce ca acele străz i reabilitate de către sectorul do i să arate mult mai bine. Se întâmp lă 

deja. Am văzut străzi care au fost reconfigurate cu totul şi arată, adică se ş i poate circula pe ele, dar mai 

rezolvă ş i problema curăţenie i. Acele străz i sunt mai curate. E mai uşor să faci curăţenie pe o stradă pe care 

nu sunt parcate maşini , pe un trotuar pe care nu sunt parcate maş ini. Sigur, putem reabilita un număr relativ 

mic, modest, de străzi pe an, poate între 30 ş i 70 de străz i. Vă reamintesc că avem 1000 de străzi în sectorul 

2, dar acest efort trebuie continuat ş i trebuie susţinut şi îl vom susţine. Asta este un lucru important care s

a început în acest mandat, din punctul meu de vedere să se lucreze consistent pe eliberarea trotuarelor. Al 

doilea instrument important pe care îl avem, a intrat în vigoare de ieri . Respectiv acea lege care permite 

Poliţiei Locale să amendeze proprietarul care nu comunică cine a condus maşina ş i a parcat-o ilegal. Ştiu 

că pare complicat, toată lumea se aştepta să putem da amenzi celor care au parcat pe trotuar. Până acum nu 

se putea, pentru că legea română prevedea că amenda se aplică contravenientului . Asta înseamnă cel care a 

condus, nu proprietarul maşinii , iar contravenientul era imposibil să fi e identificat de către Poliţia Loca l ă. 

Începând de azi practic, când, mă rog, joi a intrat, a fost publicat în Monitorul Oficial legea şi astăz i a intrat 

ea în vigoare, îşi produce efectele, legea care permite Pol i ţie i Locale să amendeze acel proprietar care nu 

comunică cine i-a condus maşina. Asta este o schimbare importantă şi care va avea un impact dramatic 

asupra modului în care se poate face, putem amenda oamenii care parchează ilegal pe trotuare ş i al treilea 

instrument pe care o să îl avem începând cu anul viitor este acela că vom putea ridica maşini parcate ilegal. 

Nu am avut acest instrument, în momentul în care am ajuns primar a fost unul din primele lucruri pe care 

mi Ie-am droit, să putem ridica maşinile parcate ilegal. Nu am avut instrumentul acesta, am găsit cu 

dificultate un teren unde să putem depozita, cum cere legea, aceste maşini parcate illegal. Se află în 

construire, în execuţie, platforma pe care vom depozita aceste maşini . Avem de asemenea utilaje. Am făcut 

şi o reorganizare prin care ADP are oameni care să poată ridi ca maşini . Deci sunt 3 instrumente. Le vom 

folosi pe toate cu măsură, dar cu dorinţa de a rezolva această problem a parcării , a eliberării trotuarelor. Ş i 

astea sunt lucrurile care, din punctul meu de vedere, s-au schimbat faţă de trecut. Unele s-au schimbat chiar 

de astăzi . Asta apropo de parcările pe trotuar. Am mai făcut ceva. Am făcut sistematizări de cartiere. 

S i stematizările de cartier înseamnă sensul unice acolo unde erau străzi cu dublu sens. Asta a eliberat practic 

un sens pentru a fi fo losit ca parcare. De asemenea ajutând ş i la creşterea siguranţe i rutiere. Am sistematizat 

deja 2 cvartale. Urmează să s i stemati zăm câte 5 cvartale pe an, în aşa fe l încât să instituim astfe l de sensuri 

unice. Sensuri unice, care eliberează ş i trotuarele, creează ş i locuri de parcare ş i organ izează mult mai bine 

traficul. E adevărat, în unele cazuri ducând la creşterea timpului de a ieşi din cartier. Dar aşa s-a întâmplat 

în foarte multe capitale europene ş i cred eu că este o soluţie la îndemână pentru a organiza traficul. Asta 

apropo de ce s-a schimbat privind eliberarea trotuarelor. S-a muncit destul de mult pentru planificare ş i 

pentru strategie. Am pus în mişcare toate lucrurile de care aveam nevoie. Urmează ca începând cu anul 
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viitor să le punem şi în aplicare. Apropo de deşeuri , aţi întrebat de gestiunea deşeurilor ş i cum pot fi 

deşeurile mai bine abordate. În acest moment, am trecut printr-o schimbare importantă a filozofiei de 

gestiune a deşeurilor, am trecut la sistemul plăteşte cât arunci . Am trecut de asemenea la o rea lă colectare 

separată, pentru că se plăteşte di ferit, deşeul menajer se plăteşte pe când deşeurile din ambalaj e sunt 

subvenţionate, ceea ce a dus ca cetăţenii să facă o colectare separată mult mai eficientă decât poate în acest 

moment operatorul de salubritate să gestioneze. Dar operatorul de salubritate are presiune să îş i rezolve 

aceste lucruri. Şi nu doar presiune, ci ş i , cum să spun insentiv, să poată face. Dacă face acest lucru, poate 

câştiga mai mulţi bani , ceea ce e un lucru important, unul din motivele pentru care va face acest lucru. De 

asemenea, una din problemele pe care le-am avut şi le avem în continuare, dar pe care o s-o abordăm, se 

l eagă de existenţa unui contract doar pe străz i , nu ş i pe alei le fără nume din spatele blocurilor. Aleile fără 

nume din spatele blocurilor nu sunt prinse în contractul de salubritate curent. Am lansat o lici taţ ie pe care 

sper s-o deblocăm cât se poate de curând, în care să se lectăm un nou operator de salubritate care include 

toate aceste zone ş i lucrăm activ în acest moment să acoperim ş i zonele stradale care nu sunt prinse în 

contractul de salubritate. Sunt încă nişte dileme juridice pe care trebuie să le rezolvăm, dar cu s iguranţă o 

vom face în următoarele câteva luni. De asemenea, parte din strategia de digitalizare şi strategia de 

monitorizare şi a creşterii calităţii serviciilor duce la o monitorizare mai bună în acest moment a activităţii 

operatorului de salubritate. S-au creat nişte procese în acest moment prin care operatorul de salubritate este 

mai bine şi mai atent monitorizat, care nu peste noapte, dar în timp va duce la îmbunătăţirea calităţii 

serviciului, pentru că atunci când operatorul nu-şi face cum trebuie serviciul, primeşte mai puţini bani. Asta 

nu duce imediat la curăţenie, dar în momentul în care operatorul realizează că pentru a câştiga mai mulţi 

bani trebuie să facă curăţen ie de o calitate mai bună, va avea de asemenea şi el tot acest obiectiv de a-şi 

îmbunătăţi cal itatea tocmai pentru a reuşi să încaseze mai bun mai mulţi bani. Deci sunt lucruri importante 

care s-au schimbat sistemic şi care cred eu că în perioada următoare vor duce la îmbunătăţirea semnificativă 

atât a calităţii spaţiului pietonal cât şi a curăţeniei din sectorul doi. Sper că l-am răspun s la întrebări . 

Mulţumesc. 

Miron Mariana - cetatean al Sectorului 2: Mulţumesc. 

Radu Nicolae Mihaiu -Primarul Sectorului 2: Asta nu duce imediat la curăţenie, dar în momentul în care 

operatorul realizează că pentru a câştiga mai mulţi bani trebuie să facă curăţenie de o calitate mai bună, va 

avea de asemenea ş i el tot acest obiectiv de a-şi îmbunătăţi calitatea tocmai pentru a reuşi să încaseze mai 

mulţi bani. Deci sunt lucruri importante care s-au schimbat sistemic şi care cred eu că în perioada următoare 

vor duce la îmbunătăţirea semnificativă atât a calităţii spaţiului pietonal cât şi a curăţeniei din Sectorul 2. 

Sper că v-am răspuns la întrebări , mulţumesc. 
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Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Aş avea si eu o întrebare, dar înainte de întrebare aş vrea să 

comentez 2 lucru ri care s-au vorbit aici: odată în l egătură cu necesarul de energie electrică din toată zona 

de nord Pipera şi toată dezvoltarea de pe zona aia. Situaţia este cel mai elegant cuvânt care-mi vine în 

minte ş i este tri stă. Deci, în concret, staţia Pipera este la I 02 % încărcare. În momentul de faţă, Băneasa 

este la 89 % - cu Băneasa este că e departe. Să tragi c~bluri tocmai din Băneasa e "mision imposible". Iar 

următoarea rezervă de putere teoret ică a mai fost în staţ ia Fundeni. Mai erau disponibile aco lo 25 de 

megawatti pe înaltă tensiune pe care noi i-am rezervat şi cumpărat ş i facem o staţ ie de înaltă pe Barbu 

Văcărescu . Asta dacă om izbuti să deblocăm un PUD care atârnă la Primăria Capitalei, la Primăria 

Sectorului 2 de mai bine de 2 ani ş i ceva, dar asta e o altă discuţie. Şi cam asta e tot. Tot la modul absolut 

tot. Deci nu ştiu ce ştiţi dumneavoastră ce staţ ii măi sunt. Se întâmplă la Petricani, cu Fabrica de Glucoză, 

nu se întâmplă nimic sau s-or întâmpla? Da, nu ştiu, montează eoliene, deci curent, ăsta e tot, tot curentul 

de pe zona respectivă. Ş i ceea ce este ş i cel mai trist, Enel ş i-a anunţat ieşirea . Deci nu mai are niciun plan 

de invest i ţii ş i dezvoltare pe următorii nu ştiu câţi an i, până or veni şi ne-o veni până s-o apucat ăla. Deci 

da, e foa rte, e foarte urâtă situaţia exact în aceste condiţii. Deci noi ne-am apucat acum vreo 4 an i de zile 

cred să studiem problema respectivă exact din motivul staţie i de încărcare. La vremea respect ivă aveam 

Promenada, Lake View şi Floreasca Business Park, 3 clădiri în zona respectivă, unde era clar că ăsta- i 

drumul ş i o să trebuiască să avem staţ ii de încărcare pentru nişte mii de locuri de parcare. Şi staţi i de 

încărcare nu e o problemă să ai problema, e în ce le înfigi. Că să le pui e uşor, dar dacă n-ai curent pentru 

ele le-ai pus degeaba. 

Am studiat foarte intens această problemă, am ajuns la o înţelegere cu Enel să facem noi 

o staţie de înaltă pe cablu acela Fundeni-Băneasa ş i să transformăm ăştia bultimii 25 de megawatti existenţi, 

în medie tensiune. Dar asta e tot, că atâte maxim ce se poate. ENELmai avea în plan împreună cu ANU, o 

staţ ie pe undeva pe la fosta fabrică Ford. A căzut acea înţe legere si cam ăsta e tot curentul de pe zona de N. 

Era doar un comentariu, e mult mai trist, după părerea mea, decât credeţi ş i lucrurile sunt total non-coerente, 

ad ică pe de o parte vin tot felul de reg lementări, una e loca lă, una europeanăS % din locurile de parcare 

trebuie să fi e electrice, până în 2025, 20 până în 2030. OK, să dai I OOO de euro şi să pui o staţie, pe un loc 

de parcare, nu e un capăt de ţară, dar dacă n-ai ce curent să pui în ea, doar o să bifăm că am pus staţi i de 

încărcare toţ i şi o să funcţioneze 2 din ele. Asta stri ct ca ş i un comentariu. Întrebarea pe care voiam s-o pun 

era legată de am văzut în planul de strategie extinderea metroului în sectorul 2. Mă interesa la ce anume vă 

referiţi sau dacă există vreun plan sau e doar aşa, o intenţ ie ş i încă nu există vreo idee concretă. 

Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Ş i ce linie este în studiu? Nu ştiu. 

Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Ok. 
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Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Speram că de asta e vorba, că asta era linia care ne interesează. 
Ne interesa Iancului Pante limon pentru MegaMal l, da. 

Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Ea fi ind în studiu la cine, dacă nu sunt... 

Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Deci la momentul la care noi am construit MegaMall era o linie 

Iancu lui - Pantelimon. Teoretic atunci era un going, urma să înceapă, era foarte un "short tenn", s-a .. . nu 

ştiu ce s-a întâmplat cu ea, 

s-a dus şi la momentul respectiv am avut nişte discuţii avansate cu Metrorexul pentru că noi ne doream o 

legătură între staţia de metrou din zonă ş i direct mail-ul nostru, practic să se poată aj unge din staţia de 

metrou în mail la(-) minus l legătură care a fost proiectată, pe care noi am ş i executat-o de altfe l. Ea ex istă 

în momentul de faţă în pământ, sub Pantelimon. E o întreagă .. . între culoar, ca să zic aşa, care teoretic lega 

(-)minus lmall-ului nostru de viitoarea staţie de metrou. Şi de-aia întrebam unde, cum, că ar fi păcat, dacă 

s-a reluat discuţia să nu se execute. Nu ştiu , poate este ace laş i proiect, poate este altul, poate o mută, poate 

constatăm că se face în altă parte şi noi avem un culoar pe sub Pantelimon care duce către nicăieri . 

A ndrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Am înţeles, nu, mulţumesc, da, atâta, eram doar curios dacă 

despre asta e vorba ş i dacă 

într-adevăr se întâmplă mai nou. 

Reinhold-Lehel Stadler - Expert mobilitate urbana: E printre ace le linii care sunt sunt prioritare şi sunt la 

fază de studii. Deci dacă nu se întâmpină nu ştiu ce blocaje, Doamne Fereşte, n-ar trebui să fie probleme ş i 

dacă nu mă înşe l , cred că au ş i finanţare asigurată ş i e relativ stabil, să zicem aşa. 

Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Bun OK, o să luăm legătura cu Metrorexul. Mulţumesc mult. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Mulţumesc şi eu dacă mai este cineva care să .. 

Alin Cimpoieru, În calitate de reprezentant One United: Vreau să răspund eu la ce a spus domnul înaintea 

mea. Staţia de la Floreasca, de la Hala Ford: nu a căzut înţe legerea. Noi avem autorizaţie de construire 

obţinută. Acum se lucrează la autorizaţia pentru branşamente, fiind nişte reţele care intersectează aceste 

cabluri care vin dinspre Ştefan cel Mare. Noi, ca ş i societate, ne-am dat tot concursul şi i-am ajutat pe cei 
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de la ENEL să-şi obţină autorizaţia să înceapă lucrările. Mai sunt nişte 

chestii birocratice, ne-am angajat, cum probabil ş i ştiţi ş i cu partea de finanţare către dânş ii , la partea de la 

Hala Ford. Acolo era o staţie de 120 de megawatti care asigura o bună parte din zona Floreasca ş i Barbu 

Văcărescu. La intersecţia Petricani cu Fabrica de Glucoză, ş i acolo am pus la d ispoz iţie o suprafaţă de teren 

pentru realizarea unei staţi i de înaltă tensiune care va avea conexiunea prin Enel Distribuţi e din Pipera, într

o staţie de 200 de megawatti 200 ş i ceva de megawatt. E adevărat, di scuţia am avut-o până acum o lună 

când exista încă sau sper să existe Enel în continuare pe piaţă. Să vedem cu cine refacem, dacă nu, 

înţelegerea. Suntem depuşi pentru certificat de urbanism în vederea rea lizării staţiei şi intenţionăm să 

realizăm această staţie din înţelegerea cu ENEL. Se va reali za pe investi ţia personală a dezvoltatori lor din 

zonă, cu recuperarea investiţ ie i la finalizarea vânzărilor. Cred că e un lucru care fiecare dintre noi l-au 

practicat, nu dumneavoastră NEPI, care nu aveţi rezidenţ ial la cei care fac rezidenţial, E procedura de 

recuperare a investiţiei din 80 % . Adică suntem în traiectoria în care vrem să ajutăm nu neapărat pe cineva, 

pe noi, că nu avem în zonă ş i nu există în zona de nord capacitatea ş i rezerva pentru partea de electricitate. 

Ş i pe noi ne interesa foarte mult partea asta de transport şi mobilitate ş i cum vede Primăria Sectorului 2 să 

fructificăm partea de a încuraja cetăţeanul să meargă cu transportul publ ic ş i cum putem ş i noi ca ş i 

dezvoltatori ş i oameni care aducem ş i creem zone de locuit în realizarea acestor investiţii. 

Radu Nicolae Miltaiu-Primarul Sectorului 2: Aşa cum ştiţi foarte bine că am mai avut d iscuţii de-a lungul 

timpului, unul din lucrurile importante pe care mi le doresc în dezvoltarea i mobiliară este aceea de a avea 

funcţiunile aproape de casă, adică cu precădere funcţiuni de educaţie. Vă reamintesc că mare parte din 

traficul Bucureştean înseamnă dus luat copiii de la şcoală. Ştim cu toţii ce înseamnă începerea şcoli i. Din 

acest punct de vedere este important ş i mai transmit încă o dată mesajul pentru toţi dezvoltatori i. Cei care 

creează multe apartamente trebuie să îşi pună problema că atunci când se creează multe apartamente într-o 

zonă de dezvo ltare avem nevoie ş i de funcţiuni educaţionale . Primăria poate sta de vorbă cu dezvoltatorii 

individuali medii, ca să spun aşa că sigur, dacă se fac 2000 de apartamente, atunci se poate crea şi şcoală, 

şi grădiniţă, şi creşă, dar dacă cineva face 2 blocuri de câte I 00 de apartamente poate nu-ş i permite să creeze 

toate aceste funcţiuni. Şi atunci Primăria poate coordona, ca să spun aşa, aceste dezvo ltări. Este un lucru pe 

care îl încurajez foarte mult, asta ducând la scăderea traficului general dat în Bucureşti, pentru că se poate 

merge mai mult pe jos. Încuraj ăm de asemenea infrastructura velo şi cu cât putem infrastructura de transport 

în comun, care, aşa cum ştiţi, este la Capitală în acest moment. Deci, din punctul meu de vedere, Primăria 

Sectorului 2 vede o dezvoltare, aşa cum scria şi în prezentarea scurtă făcută de Orlando, care descurajează 

traficul motorizat. Asta este viziunea ş i cei care aţi fost şi în străinătate, ştiţi că nu poate să fie alta. Nu 

ex istă o altă viziune, nu se poate să încurajăm maşinile, cumpărarea de maşini pentru că ne vom bloca, vom 
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ajunge o mare parcare. Nu va fi un Bucureşti, ci va fi o mare parcare. Nu ne dorim aşa ceva. Ne dorim cât 

se poate de mult ca oamenii să nu folosească maşina personală. Mulţumesc 

Alin Cimpoieru, În calitate de reprezentant One United: Nu ştiu dacă mai vrem. Voiam să fac o 

completare atunci . Era ca o ~ugestie, mai ales pe partea că înţe leg că aveaţi şi o viziune legat de partea de 

parcări sau comisia tehnică de circu l aţie în care se face o implementare. Cred că una di ntre cele mai mari 

probleme este ş i se creează prin acest trafic, relocarea maşinilor de la rezidenţial la clăd ir i le de birouri. 

Pentru că numărul sau comisi ile de circulaţie ş i Hotărârea de Consiliu nr. 66 te obligă să aduci un număr 

de maşin i sau să creezi nişte locuri de parcare în subteran pentru nişte oameni care merg o oră în trafic să 

stea 9 ore la birou şi să meargă o oră acasă. Acele locuri de parcare, în realitate sunt doar ocupate de cetăţeni 

care traversează oraşu l dintr-o paite în alta şi nu sunt folosite în scopul real. Dacă tot creăm locuri de parcare 

ca necesitate, ar trebui ori să le facem pentru proximitate şi atunci să existe un parteneriat şi noi ne dorim 

chestia asta între noi şi aici, ne dorim să ne ajutaţi să avem cadrul legal corect în care acest parteneriat chiar 

să funcţioneze. În care în zonele respective în care avem clădiri de birouri, să putem ca cetăţeni i din zona 

respectivă să interacţioneze ş i să intre în parcările noastre cu plată sau pe abonament, dar să le fo losească 

şi atunci străz ile de jur-împrejurul c lădirilor de birouri , cel puţin seara sunt li bere ş i puteţi face ş i curăţen ia 

necesară. 

Radu Nicolae Millaiu - Primarul Sectorului 2: Face parte din strategia noastră de el iberare a trotuarelor. 

Este evident că toate maşinile n-au cum să dispară peste noapte din Sector. Dar cu s iguranţă acolo unde ne 

aflăm , în apropierea unor parcări, fie ele cu plată, dar unor parcări, vom fi mult, mult mai stricţi cu aplicarea 

legii decât acolo unde opţiunile, să spun aşa, sunt mult mai dificile ş i mult mai îndepărtate. Deci cu s iguranţă 

vor exista nişte puncte radiale apropo de eliberarea trotuarelor ş i de parcatul illegal. Vom avea o strategie. 

Este evident că nu avem cum să amendăm toţi oamenii deodată în Sector. Nici nu avem capacitatea ş i nici 

nu cred că ar fi să zic normal ş i vom face acest lucru acolo unde există locuri de parcare cu plată. Lumea 

trebuie să înţe leagă că crearea unui loc de parcare costă, întreţinerea unui loc de parcare costă şi parcarea 

trebuie să coste. Este nerealistă aşteptarea ca Primăria să creeze locuri de parcare gratis sau aproape gratis. 

Nu se poate acest lucru ş i atunci vom fi mult mai s tricţi la aplicarea aceste i legi acolo unde există locuri de 

parcare. Ştiu ce spuneţ i despre această nevoie de a putea fo losi locurile de parcare existente şi pentru alte 

alte scopuri. Muncim la Consili ul General în această direcţ ie, nu ţine doar de Sectorul 2 dar vom susţine 

partea de "sharing" de locuri de parcare. Asta cu siguranţă . Adică aş vrea ca ele să poată fi reutilizate. Un 

punct, i ară important mi-aş dori ca sigur, dacă există rezidenţial lângă clădiri de birouri, această utilizare 

de locuri de parcare poate să fie mixtă sau chiar ş i în apropierea moli-ului, că tot este NEPI aici. Avem 
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MEGA MALL-UL de faţă. Încurajez toţi cetăţenii Sectorului 2 să facă abonament acolo unde nici nu mai 

ştiu cât este locul de parcare, abonamentu l, dar la închidere a mail-ului pot să-şi lase maşina acolo şi sigur 

nu e gratis, dar nu se poate să ne aşteptăm ca locurile de parcare să fie gratis şi încurajez aceste tipuri de 

colaborăr i . Muţumesc. 

A ndrei Radu reprezentant al Nepirocastel: cred că noi am mai vorbit pe acest subiect ş i eu cred că totuş i 

se rezumă exact la ceea ce spuneaţi mai devreme. Sperăm ca asta să fie so luţia ş i Poliţia Locală să poată să 

facă. La Mega Mall, de exemplu, e ridicol. Sunt 3000 de locuri de parcare care stau goale seară de seară iar 

tot patrimoniul e parcat pe 2 benzi , nu pe prima bandă. Iar preţul nostru este de I 00 de euro pe lună. Adică 

nu cred că e vreo hoţie, ca să zic aşa sau ceva ce nu-ţi poţi permite. Dacă vrei să ai maşină, să dai 500 de 

lei pe lună, să ai un loc de parcare acoperit, păzit, climatizat. Dacă sunt 200 de maşini este mare lucru . Dar 

în schimb parchează pe a 2-a bandă pe a 3-a bandă, pe a 8-a bandă pe trotuar, unul peste altu l ş i le lasă 

scoase din viteză , le împing cu mâna ca să poată să plece. Şi totul, de fapt, stă exact acolo. Că atâta timp 

cât Poliţia Loca l ă, de Circulaţie nu-ş i face treaba„ „ Acelaş i lucru a fost cu şina de tramvai de pe Barbu 

Văcărescu, care a fost cel mai frumos loc de parcare 5 ani de zile în condiţii le în care parcarea, promenada, 

era goală. Ace laş i lucru. Şi toată lumea pe şina de tramvai. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Este adevărat. Şi Poliţia locală acum are instrumente. N

am avut instrumente până astăzi efectiv nu am avut instrumente. Acum avem instrumente. Acum poate mai 

scădeţi un pic ş i preţu l. Nu ştiu ce să spun. Dacă „ . poate se găsesc mai mulţi doritori de a plăt i acest 

abonament, că una este să aveţi 200 de abonaţi care plătesc 100 de euro pe lună şi alta e să aveţi 1 OOO de 

abonaţ i care plătesc 50 de euro pe lună. 

Reinhold-Lehel Stadler - Expert mobilitate urbana: Eu mă bucur să a ud cele spuse dinainte, mai ales că 

partea de business în toată gestiunea sistemului de parcare, na, lucrez destul de mult pe politici de parcare 

şi ăsta era un vis, aşa, cumva neîndeplinit bai dar hai să, cum facem să partajăm locurile alea. Pentru că ştiu 

foarte bine, în toată zona ai Barbu Văcărescu sunt tone de locuri de parcare. Sunt multe activităţ i în zone le 

de birouri. Gara Herăstrău cred că se numeşte strada aia mai de sus acolo ... aia e blocată mereu. Pe aia nu 

poţi să circul pentru că vin oamenii la activ ităţi în zona de birou ş i ei nu intră în incintă. Acum noi ce-am 

propus, ca primă măsură ce e deja lucru, este într-o oarecare creare a unei baze de date cu locurile de parcare 

existente în administrarea Primăriei . Deci practic ce ex i stă? Să avem un GIS care să fie dispon ibil ş i 

accesibil tuturor cetăţeni în care să vadă: astea sunt locurile de parcare, rezervare, deş i noi suntem împotrivă 

sorry pentru rezervarea parcării 24 din 24. Nu e viabil. Ştiţi foarte bine, în orice oraş din toată Europa n-o 
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să găsiţi asta. E un exemplu de nu neapărat bună practică care s-a răspândit foarte uşor în România. După 

ce avem ni velul local, administraţia publ ică , ar fi esenţial şi aici, pentru că într-adevăr, cu ajutorul 

dumneavoastră să putem în baza aia de date GIS să inserăm ş i ce există deja din birouri , pentru că cetăţeanul , 

în momentul în care vede, nu mai sunt locuri în zona mea sau nu ştiu ... poate că eu nu mai am abonament 

rezervat 24 din 24„Nu, dar vreau să am acel abonament uite, hai că mă duc la Mall în subteran ş i îmi rezerv 

acel loc de parcare care probabil oricum dacă i-l daţi pe acel abonament, el îl primeşte seara, nu primeşte 

cred că 24 din 24 nu? Dar oricum este mai mult decât suficient ş i tot ce îi trebuie. Şi atunci putem crea un 

stoc mult mai mare de parcare, pentru că asta e una din elementele de bază în orice politică de parcare, să 

gestioneze eficient ceea ce ai. Noi în momentul de faţă nu ştim ce ex istă la dumneavoastră. Dumneavoastră 

ştiţi ce ex i stă şi atunci dacă se poate crea această bază de date cu cei în zona biroului ar fi aur, pentru că .. . 

Şi acum într-adevăr pasul 2 ş i aici e, poate e partea mai dificilă, e partea de administrare. Noi am mai 

discutat în alte cazuri că sunt 2 opţiuni . Una este dumneavoastră administraţi şi transmiteţi datele, da? Ca 

în orice aplicaţie, văd că aici sunt I 00 de locuri de parcare la mega Mall sau în zona de birouri de la Ford. 

Bun, fi e asta ş i asta, deja e un lucru important sau ceea ce e mai greu,poate. Să poată Exista opţiunea în 

care Primăria gestionează ş i acele parcări la dumneavoastră ş i cumva ... Dare, e compl icat, ad ică cred că 

cel mai simplu e să ai acces la informaţi i , să ştii unde sunt locurile ş i apoi fie că se tari fează direct prin 

apl icaţ ie sau că se tarifează la faţa locului ... punctul 2. Dar oamenii nu ştiu de acele informaţii. Adică şi eu 

aş fi parcat liniştit la Ford şi ştiu ce la for pe stradă, acolo că se suie pe trotuar, deşi abia a fost refăcut. 

Radu Nicolae Millaiu - Primarul Sectorului 2: Deci, aici e, ş i aş vrea să spun că tote o chestie ele pol itică 

şi de viziune. Nu cred că Primăria ar trebui să facă acest lucru . Cred că putem avea un agregator, dar cred 

că sectorul privat se descurcă mult mai bine.Nu cred ca se poate descurca Primăria ş i este în general o 

chestie mult mai eficientă ş i mai flexibilă. Primăria trece prin nişte procese birocratice mult prea complicate 

ş i este de multe ori în urma a ceea ce se poate face. Ar fi foarte bine dacă am avea un agregator care să fie 

nu ştiu cumva validat de Primărie, sau mai multe agregatoare care să fie validate de Primărie. Dar să facă 

Primăria acest lucru mi se pare exclus. 

Alin Cimpoieru, În calitate de reprezentant One United: De fapt, nu ştiu, ceea ce sugeram eu era ca la 

nivel de comisie de circulaţie sau implementare pe Consiliul General era ca să fie descurajat cel care merge 

la lucru să meargă cu maşina şi noi, cei care facem clădiri de birouri, să venim cu o parte, să nu ştiu , să dăm 

30 % din suprafaţa de locuri de parcare, să nu mai fim obligaţi să facem, de exemplu, cum avem noi I OOO 

de locuri de parcare, faceţi 500 dar din care 150 sunt deschise publicului. Se reduce ş i partea de noxe, şi 

partea de ocupare a terenului cu parcare, ş i ce înseamnă subteran ş i eficientizare ş i trafic. Şi atunci ştiţ i că 
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în zona respectivă„ .. E clar, sunt aplicaţii , le pot vedea, intră, ai 150 de locuri la public, le plătesc ş i le 

accesează cine vine către mine şi poate să fie ş i cel de pe stradă, poate să fie ş i cu abonament pe ore diferite. 

Ş i atunci e clar că trebuie noi să le admin istrăm, nu cred că niciunul de la masă sau din altă parte va dori să 

intre într-un parteneriat de genul ăsta ş i nici Pr imăria nu-ş i doreşte asta, dar ideea era să reducem ş i partea 

de trafic, să lăsăm străz ile libere ş i asta înţe leg că inten ţionaţi să faceţi prin Po l iţia Loca l ă. 

Radu Nicolae Milwiu - Primarul Sectorului 2: Eu aş spune mai degrabă că nu Primăria ar trebui să 

gestionez acest agregator. Dar faptul că ex i stă nişte locuri de parcare care să fie la comun ş i toată lumea să 

aibă o singură aplicaţie, nu aplicaţia de la NEPI , aplicaţ ia de la One, aplicaţ ia de la CGMB, ap l icaţia de mai 

ştiu eu unde. Asta n-are cum să funcţioneze. Trebuie să existe o singură ap licaţie. Cine gest ionează apl icaţ ia 

asta ş i cum poate ... Nu ştiu să fi e o companie contractată de cineva. De cei din Consil iul General nu ştiu, 

dar ele trebuie definite pe nişte standarde deschise. Ş i atunci e simplu. Oricine poate să-şi creeze acest 

agregator. Asta ar putea să o rezolve piaţa. Importante ca toţ i să ne gândim, să vă gândiţi , să ne gândim cei 

din Sectorul 2, cum putem pune datele astea la d i spoziţ ia publicului. Cum ştim că un loc de parcare este 

liber sau nu este liber? Asta deja se întâmplă. La mail , se întâmplă. 

Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Pă i asta voiam să spun. La noi se întâmp l ă. 

Radu Nicolae Milwiu - Primarul Sectorului 2: Pă i asta vreau să spun. La mail se întâmplă în unele zone 

de birouri se întâmplă, nu în toate. La Primăria Sectorului doi se întâmp lă pe j umătate . Ş i aici 

avem sistem, dar nu avem numărarea locurilor de parcare ocupate, de exemplu. Ceea ce e un e un lucru 

important să şt im care sunt locurile de parcare ocupate sau nu. Este un proces în care există multe variab ile 

şi cred că trebuie să tindem spre acolo, spre a şti care locuri de parcare sunt libere şi să putem să dec idem 

în consecinţă . Acum, dacă dumneavoastră faceţ i un mic loby pentru a reduce această rată de I virgulă 2 nu 

cred că o să se întâmple asta. 

Alin Cimpoieru, În calitate de reprezentant One United: Ideea că în momentu l de faţă le facem ş i le 

păstrăm pentru noi, fi ecare. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Ar fi ideal să avem această bază de date comună şi aş 

sprijini acest lucru. Deci . .. 
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Alin Cimpoieru, În calitate de reprezentant One United: Cred că putem să facem la nivel de asociaţie a 

dezvoltatori-lor, nu ştiu , trebuie gândit. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Există un demers pornit de către o asociaţie a 

dezvoltatorilor îmi scapă numele tocmai pentru închirierea acestor locuri, pentru că chiar ş i la rezidenţia l 

sunt oameni care îşi cumpără apartament ş i nu îş i cumpără locul de parcare al apartamentului ş i sunt locuri 

de parcare rămase în sarcina, în proprietatea dezvoltatorului, cu care n-are ce face, că nu i le cumpără 

nimeni. Că sigur, e mai ieftin parties gratis pe trotuar. N-o să mai fie gratis, dar ex istă şi aceste lucruri, ştiu 

că ex i stă demersuri pornite, ştiu că ex i stă demersuri pornite care duc şi spre Consi liul General pentru că 

locuri le de parcare rezidenţiale date de către primăriile de sector acum sunt fără posibilitatea de sub 

închiriere, ceea ce înseamnă că dacă am plecat cu maşina la muncă din punct de vedere legal, teoretic 

nimeni nu poate să parcheze pe locul meu. E ş i aici o modificare de hotărâre de Consiliu General pe care o 

avem în di scuţie în aşa fe l încât să pot notifica în momentul în care am plecat 

de acasă că locul de parcare este liber ş i să pot notifica cumva ş i când mă întorc ş i în acest interval prin 

aplicaţie să poată cineva parca pe locul meu. Există această intenţie de apl icaţie din câte ştiu. Trebuie făcută 

o modificare la hotărârea de Consiliu General care reg lementează aceste parcări de reşedinţă ş i care ar trebui 

să integreze ş i locurile dezvoltatorilor de parcare ş i nu doar al dezvoltatorilor: MALL, nu mai ştiu eu 

supermarket, că sunt ş i supermarket-uri care au locuri de parcare care sunt goale noaptea. Ş i toate aceste 

lucruri ar trebui să fie într-adevăr gestionate poate de un un agregator, dar da, trebu ie să fi e un fe l de a 

reutiliza lucruri de care e nevoie ş i care există, doar că nu a existat cineva să " regidally up" că rezidenţii au 

nevoie de locuri de parcare noaptea, locuri de 

parcare pe care le au ş i mail-urile şi supermarket-urile ş i nu sunt folosite. Şi cineva trebuie să facă acest 

lucru. Repet, ex i stă o o intenţie de aplicaţie pentru aşa ceva. 

Andrei Radu reprezentant al Nepirocastel: Eu vă spun că singurul lucru, un singur lucru care trebuie făcut 

trebuie făcut exact ăsta de care vorbeam neparcarea pe trotuar. Deci în momentul în care s-a rezolvat ăsta, 

implicit se rezo lvă restul, că ok, dacă nu mai pot s-o pun pe trotuar, trebuie să găsesc unde s-o pun. Vă 

garantez că toată lumea ştie. Adică nu e niciun fe l de problemă, nu e ca şi cum cineva din Pantelimon nu ar 

ştii că sunt 3000 de locuri de parcare goale la MegaMall. Da, de ce să dau 2 lei dacă pot să stau pe gratis? 

Asta e întreaga filozofie "since ever". Dacă s-a scos gratisul ş i haosul, atunci imediat se orientează ş i către 

locurile rămase de la office, ş i către locurile rămase de la supermarket-uri . 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Da, dar ş i locuri le rămase de la office trebuie să fie la 

dispoziţie, că la mail ştiu că sunt 3000 de locuri , dar la clăd irile de birouri oamenii nu ştiu. Deci aici trebuie 
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să existe ş i o comunicare care nu-i uşor de făcut. Nu există un singur mijloc de informare care să acopere 

toţi cetăţenii care ar putea să folosească aceste lucruri ş i e nevoie totuşi de o idee mai ... 

Andrei Radu, reprezentant al Nepirocastel: De acord. Oa, asta, repet, e uşor. Mie mi se pare că nu ştiu , 

reprezentat ivă a fost faimoasa, singura şi prima ş i mult timp unica parcare de la Unirii, care a fost de când 

e lumea goală. De când e lumea goală, cred că au fost I 00 de maşini istoric în toată parcarea aia ş i toată 

zona aia un dezastru absolut, toţi peste tot, pe toate trotuarele, pe toate parcuri le, prin toate spaţii le verzi ş i 

parcarea aia goală, doar că e un pic mai de după co lţ ş i costă şi 2 lei. Lasă că mai bine o trântesc aici pe 

trotuar ş i văd eu. Simplu, atâta e tot. Dacă nu mai poţi să o trânteş ti pe trotuar, ca peste tot în lumea 

civi lizată, te duci I 00 de metri mai încolo şi dai 2 lei. 

Gabriela Cercii ia, cetatean al Sectorului 2: Da, aş fi vrut să vă întreb dacă consideraţi, pentru că în sectorul 

3 de exemplu, ex i stă parcări stradale. Oricum, şi la noi toată lumea parchează stradal fără bani, gratis. În 

sectorul 3 îţi poţi plăti locul de parcare ş i face ş i Primăria un ban. Nu ştiu dacă dumneavoastră aţi considerat 

aşa ceva. Şi numărul 2, parcări stradale de rezidenţă cu sticker. Locuieşti pe strada Ardeleni, ai un sticker, 

poţi parca între orele 18 şi 7. 

Radu Nicolae Mihaitt - Primarul Sectorului 2: Strategia de parcări este în general decisă de Consiliul 

General şi există 2 tipuri de parcări în filozofia Consiliului General. Un tip de parcare este parcarea 

municipală, care poate să fie cu plată sau fără plată (şi aici se împarte în 2 subcategorii) şi parcarea 

rezidenţială. Parcarea rezidenţia lă este pentru o persoană anume. Parcarea municipală, este foarte scump să 

fie pentru o persoană, nişte mii de lei pe lună , în rest este, ai parcat, trebuie să plăteşti ori 5 lei, ori să ai un 

abonament care costă ceva mai mult. Eu favorizez această variantă de parcare municipală, chiar dacă banii 

pe parcarea municipală îi încasează municipiul Bucureşti ş i nu sectorul. Cred că pentru dezvoltarea oraşu lu i 

este un model mai sănătos, acela fără rezervarea locului de parcare. Nu cred că rezervarea locului de parcare 

este un model sănătos. Cred că el ar trebui să fie fără rezervare. Acum, încasarea banilor pentru locurile de 

parcare este o glumă. Este, parcarea este o subvenţie în acest moment. Locul de parcare este o subvenţ ie 

acordată celor care au maşini. Costul unui loc de parcare, chiar ş i numai trasarea pe trotuar a unor dungi, 

este mult mai scumpă decât încasarea banilor pentru acel loc de parcare. Pentru că, dacă asfaltul trebuie 

refăcut la 5 ani, să zicem, o să vedem că cei (la 5 ani, la 10, nu ştiu, la ce perioadă doriţi să ne raportăm) -

acela pe care se parchează, că nu se parchează pe pământ , atunci cei o sută de euro pe an care se încasează 

acum din parcarea de reşedinţă nu ajung pentru nimic. Un un loc de parcare pe trotuar are 12, cât, 14 metri 

pătraţi din acela trasat doar, când e construit intrăm la alte cifre . Deci parcarea este o subvenţie pe care 

Primăria o acordă celor care au maşini . 

Gabriela Cerchia, cetatean al Sectorului 2: Mă scuzaţi , nu m-am referit la parcarea pe trotuar. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Nu pe trotuar, pe carosabil. 
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Gabriela Cerchia, cetatean al Sectorului 2: Pe carosabil. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Da, pe carosabil , şi carosabil trebuie întreţinut. Are nevoie 

de asfa lt carosabilul. El nu este gratis. Costul acelui loc de parcare este mult mai mare decât ce încasează 

în acest moment Primăria. Deci parcarea, locul de parcare dat de către primărie, de căt re stat în acest 

moment, este o subvenţie. Şi întrebarea este: vrem să subvenţionăm deţinerea de maş ini în Bucureşt i sau 

nu. E o întrebare simplă şi răspunsu l este, până când reducem numărul de maşini din Bucureşti înţelegem 

că este o problemă socială. Achităm o parte din acest cost, dar uşor, u şor, această subvenţie trebuie să fie 

elim inată. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Îmi îngădu iţi ş i mie, domnule Primar, o intervenţie? 

Marius Mitran mă numesc. 

Radu Nicolae Milrniu - Primarul Sectorului 2: Vă rog. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Am supus atenţie dumneavoastră la întâlnirea din Parcul 

Morarilor, cred, pe chestiunea pe care o di scutaţi acum, următoarea propunere, ca să nu mai fie o subvenţie, 

nefiind personal de acord cu eliminarea maşinilor, pentru că dacă o să le eliminăm, vă promit că îmi cumpăr 

un cal. Spre deosebire de tinerii care au vorbit mai devreme, eu ştiu şi să îl fo losesc, calu l, dumnealor 

probabil au văzut la zoo. Revenind la subiect, vă propun ca pentru parcarea pe timp de noapte, în condi ţ iile 

legi i fără doar ş i poate, ca să nu supărăm poliţia loca lă ş i să nu mai fie o subvenţie pentru cetăţen i , până 

când vom reuş i să echil ibrăm puţin numărul locurilor de parcare, fiecare dintre noi care avem, nu ştiu , două 

maşini , sau avem una, dar nu avem un loc de parcare de reşedinţă, să plătim o taxă, nu ştiu. Gând iţi-vă 

dumneavoastră la o sumă. Pentru că, sincer, personal, pe mine mă deranjează ideea acestei subvenţii. Da? 

Nu consider că mă subvenţionează cineva. Dar pe de altă parte, sunt perfect de acord cu dumneavoastră şi 

sper că ţineţ i minte că v-am dat dreptate la întâlnirea cu cetăţenii, că totuş i trebuie să existe, pe de o parte, 

un echilibru, dar ş i o, cum s-o numesc, o contributivitate să spunem, a cetăţeanului, pe o manieră încât să 

te facă să te simţi că aparţi i cartierului. Ideea cu bulina nu ştiu dacă funcţionează, poate ţi-ai cumpărat 

maş ină, are numere de Giurgiu, locuieşti în sectorul 2, n-ai apucat s-o înmatriculezi. În fine, cine parchează 

în sectorul 2 de la orele 18 să spunem, sau 20, până a 2-a zi de dimineaţă la 6 trebuie să aibă achitată o taxă 

la Primărie, aşa cum plătim acum, nu ştiu , 600 sau 800 nu mai ştiu cât plătim pentru parcarea de reşedinţă . 

Şi în felul ăsta păst răm ş i maşinile pentru cei care doresc. Eu personal nu doresc să merg cu trotineta 

e lectrică, da? Vreau să am o maşină, pentru că acum vin, trebuia să fiu prezent acolo. Nu pot, pentru că a 

durat dosarul la Piteşti până la ora asta ş i vă urmăresc din maşină. Şi când mai avem o intervenţie pe această 

temă, vă rog să-mi daţi cuvântul ş i acolo. Pentru colegul de la Mega Mall , tânărul coleg de la Mega Mall. 

Două sute de maşini ori I 00 de euro, ş i vă mulţumesc, domnule Primar, pentru sugestia de mare fineţe pe 

care aţ i făcut-o, 200 de maşini , ori I 00 de euro înseamnă că 20000 de euro pe lună, 2000 de locuri pi ine la 
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30 de euro înseamnă 60000, poate cu puţ ină matematică ş i cu puţin ajutor, ne aj ută şi Mega Mal l să parcăm 

aco lo unde se poate. 50 de euro pe lună eu i -aş plăt i , sincer, dar, 100 de euro pe l ună ... Să nu uite tânăru l 

coleg că pe locul unde este Mega Ma ll , era o fabrică. Acolo erau muncitori ş i cartierul e muncitoresc. Să 

şt i ţi că nu ne-am schimbat, suntem ace iaş i muncitori , oameni care stăm în cartierul ăla de zeci de an i, ş i nu 

toţi îş i permit 100 de euro, poate dumnealui îş i permite, mulţ i din ca11ier, nu. Mulţumesc ş i sper că mă mai 

auziţi. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Da, v-am auzit, v-am auzit foarte bine. Eu cred că noi avem 

de parcurs un drum, o tranziţie relativ lungă, de la modelul actual de locuri de parcare ş i de deţinere a 

maşinii până la modelul vestic. Această tranz i ţ ie nu se va face peste noapte, chiar dacă uni i cred că se poate, 

sunt unii entuz iaşti care spun că nu se poate, a lţ i sau, mă rog, entuz i aşti , unii pesimi şt i ş i unii entuziaş i care 

cred că se poate face peste noapte. Nu se poate face peste noapte ş i vom avea de făcut paşi în această 

direcţie, paş i care să fi e acceptaţ i de către cetăţeni . Degeaba avem noi o idee genia lă pe care nu o acceptă 

cetăţenii sectorului doi ş i vom, va trebui să facem aceşti paşi pentru a merge în acea direcţie. Vom face 

nişte paş i . Ex i stă, dacă nu mă înşe l, la nivelul cartierului Tei, ex i stă această decizie din alt mandat, dacă nu 

mă înşel, în care rezidenţi i pot parca pe bulevardu! Lacul Tei noaptea, gratuit. Sunt deschis la astfel de ... 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Mai e o problemă, domnule Primar, ş i nu e vina 

dumneavoastră şi vă susţin, fiind unul dintre cei care am participat la acest plan când a fost prezentat 

publicului , în 99% din s ituaţii vă susţin , dar să nu uităm, luaţi-o ca pe o, nu ştiu, ca pe un act de j ustiţie 

soc ială. Să nu uităm că, spre exemplu, în Floreasca ş i cred că v-am sesizat cu privire la acest aspect, oamenii 

nu mai au unde să-şi ţină gunoiul, nu mai au unde parca maşin i le, pentru că cineva, cândva, a dat autorizaţi i 

de construcţie pentru acele minunate clădiri de birouri de care se vorbea mai devreme, fără să-i oblige să 

aibă locuri de parcare aferente, iar oamenii nu mai au unde să-ş i parcheze nici maşinile, nu mai au parc să

şi ducă nici copiii, şi nici măcar gunoiul să- l ţină în cond i ţii decente acum, când aţ i promovat atât un sistem 

de colectare selective. Eu să spunem, că generaţ ia mea se va obişnui că trebuie să p lătească pe timp de 

noapte o sumă, fi ul meu gen, sau generaţia de după noi vor înţe lege că, nu şti u, costă mult să ai o maşină în 

oraş . Dar de azi pe mâine nu cred. Iar locurile de parcare pe care le fac, nu ştiu , dezvoltatorii, unde îşi fac 

c lădiri de birouri, e treaba lor să-ş i facă locuri suficiente. Cine vine la ei, să asigure un număr de locuri de 

parcare cu plată, iar banii să îi ia Primăr ia, da? În modul în care consideră oportun, şi din acei bani când se 

va putea să facem alte locuri de parcare. Dar ideea că facem turnuleţe, clăd i ri peste c l ădiri de birouri şi nu 

ai loc să treci de ele, cum se întâmplă în, nu ştiu cum se numeşte zona, în capătul metroului, ce se întâmplă 

acolo e de neînţe les . Primăria trebui să investească, să lărgească străzi şi aşa mai departe. Locurile acelea 

15-30 % să fie date Primărie i , iar Primăria să încaseze banii. Să vedem atunci dacă se mai dezvoltă turnu leţe 

unul peste altul. Mulţumesc frumos. 
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Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectornlui 2: lată o idee interesantă, ca Primăria să încaseze bani din 

locurile de parcare private. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Sun t de acord domnii din sa lă? De curiozitate. 

A ndrei Radu, reprezentant al Nepirocastel: Noi suntem de acord . Nu am în ţeles cine face mentenanţa. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Mentenanţa o s-o faceţi în parte dumneavoastră, că vin 

ş i c li enţii dumneavoastră acolo, ş i în acel parteneri at public-privat găsim o solu ţ ie la un anumit interval de 

timp să participe ş i Primăria ş i poate, da? Nu, Mega Mall, la Mega Mall nu e cazul, clar cum e Cora 

Pantelimon, poate facem un parteneriat ş i nu mai tragem dunei pe asfalt ş i separăm locurile de parcare, 

pierzând, nu ştiu, 2,3, 5% cu copacii spaţ ii verzi, în aşa fe l încât acolo să fie ca o livadă ş i parcăm printre 

copaci. Poate ar arăta mai bine decât betonul pe care dezvoltatorii îl aduc în oraş. E foarte bine, aprec iez 

personal investitorii, dar haideţ i să mai lăsăm ş i ele la noi. Câştigul cred că este suficient. Dacă mă înşe l , vă 

rog să mă iertaţ i . 

Radu Nicolae Milwiu - Primarul Sectorului 2: Am reţinut ideea. Dacă mai ex istă o a ltă interven ţie, dacă 

nu, tot pe domnul Mitran l-aş lăsa pentru un comentariu pe social. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectornlui 2: Pe social, domnule Primar, am transmis şi prin mai l, nu 

ştiu dacă v-a parvenit, aşa cum am arătat ş i la anterioarele şedinţe de consiliul local, cifrele raportate de 

către DGASPC, plastografie e puţin spus. Mă uitam acum urmărind aceleaş i , practic, aceleaş i repere ca ş i 

în şedinţe le de consiliul local. Vă rog să vedeam, din păcate, sunt în maşină ş i nu pot nici să opresc pentru 

că trebuie să ajung ş i acasă. Dar dacă îmi îngădui ţ i la următoarea şedinţă ele cons iliu să vă prezint 

comparativ ce s-a raportat la Ministerul Familiei, ce a fost supus dezbaterii publice şi ceea ce aveţi 

dumneavoastră prins în strategie. Din punctul meu de vedere nu sunt coerente datele rapor1ate, ş i dacă 

conducerea direcţie i doreşte, avem o discuţi e în contradictoriu pe lucruri le astea la următoarea şedinţă de 

consiliu, când se pune în d iscu ţie licitaţ ia pentru imobilul ce urmează a fi închiriat, cel din spate, de la Piaţa 

Delfinului , poate dezbatem 5-1 O minute şi acest aspect, dar aţi primit date incorecte, ca să nu spun mai 

mult, ş i dată fiind , mă rog, di scuţi a din această seară mult mai amplă ş i mult mai interesantă pe alte subiecte 

de interes, poate reluăm discuţi a la o viitoare şedinţă de consiliu sau eventual audienţă. Vă mulţumesc 

frumos. 

Radu Nicolae Milwiu -Primarul Sectorului 2: Mulţumesc mult, dacă aveţi sugestii sau mă rog, credeţi că 

pot fi procesate nişte necorelări , cu s iguranţă colegii o să le prelucreze dacă le transmiteţi. Am lăsat o adresă 

unde se pot trimite aceste .. . 

Orlando Neagoe- reprezentant CIVITTA : La fi nalul întâlnii. 
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Radu Nicolae Milrniu - Primarul Sectornlui 2: La fina lul întâln irii o să avem o adresă, care sper să fie 

transmisă tuturor part ic i panţilor la discuţ ie, o adresă de email unde să se poată transmite orice fe l de 

probleme. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Am încercat să ... 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Legat de strategie, da. 

Mitran Marius Cosmin, ce/alean al Sectorului 2: Am încercat să fiu elegant. Nu poţi corela n işte informaţi i 

care, raportate de 10 ori , prez intă 10 situaţ ii diverse. Trebuie să aflăm care e adevărul. Problema este că, 

spre exemplu, raportu l de activitate la finalul anu lui 202 1 prezintă o s ituaţi e, planul de acţiune pe 2022 

varianta din martie supusă dezbaterii publice, a l tă variantă, în iulie avem alte cifre, în august alte cifre, la 

dumneavoastră cu totu l altele. Şi atunci întrebarea este, care sunt datele corecte, având în vedere că aceste 

date ş i sper că nu mă înşel , se raportează ş i către Ministeru l Familiei, nu mai vorbesc de Prefectură. 

Întrebarea pentru conducerea direcţiei este, care sunt datele corecte. Nu uitaţi că aveţi transcript-u şedinţei , 

nu mai reţin data, când domnul Anton, spre exemplu, despre centrul Dănilă spune că nu mai are beneficiar 

de 6 luni, un an de zile. Uitaţi-vă în strategie să vedeţi spre exemplu. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul S ectorului 2: Dacă îmi permiteţi , domnule Mitran, în momentul ăsta 

vorbim despre strategie ş i eventualele date care stau la baza strategiei. Dacă aceste date credeţ i că sunt de 

corectat, de îmbunătăţ it şi avem nişte surse de date care să ne aj ute în acest sens, atunci, asta v-aş ruga, să 

ni le transm iteţ i . Dacă dumneavoastră spuneţi că datele care au stat la baza acestei strategii nu ştiţi dacă 

sunt corecte ş i că ar trebui să fie corectate, o să ver i ficăm ş i noi să vedem dacă datele sunt realiste. Vorbim 

de strategie acum, nu de . .. 

Mitran Marius Cosmin, ce/alean al Sectorului 2: Vorbim de datele din strategie, pentru că acolo, sper că 

nu greşesc din nou, sunt prezentate, chiar dacă într-o manieră mult mai sintetică, aceleaş i date ca ş i în planul 

de acţiune în ceea ce priveşte numărul de beneficiari, respectiv capac ităţile de beneficiari. Ş i atunci o să 

încerc să prezint succint într-un material scris ş i eventual re l uăm di scuţia cu altă ocazie. Dar am vrut doar 

să şt iţi că totuş i ar trebui verificat înainte să vă asumaţi. 

Radu Nicolae Mihaiu-Primarul S ectorului 2: Ăsta este ş i scopul acestei dezbateri şi a consultăr i i publice. 

Dacă apar informaţ ii , incorecte sau necorelate, atunci putem să le verificăm. O să vă rog să transm i teţi acel 

document de care spuneaţi ş i o să încercăm să ţinem cont de el. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Vă mulţumesc frumos. 

Orlando Neagoe - reprezentant CIVITTA: Rugămintea ar fi să ne transm iteţ i sursele în care aţi identificat 

date care se contrazic sau care nu sunt coerente, ca să putem să vedem. 
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Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Le prezint în primul rând de 2 ani de zile consiliului 

local , dar vi le mai prezint o dată. Sunt documentele oficiale ale Direc!iei de Asistenţă şi Protecţia Copilului. 

Acestea sunt sursele. 

Or/ando Neagoe- reprezentant CIVITTA: De acord. Rugămintea ar fi dacă puteţi să ne transmiteţi şi nouă 

o scurtă sinteză a acestor surse. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Sigur, sigur că da. 

Or/ando Neagoe - reprezentant CJVITTA: Vă mulţumim frumos. Vă promitem că le verificăm şi revenim 

ş i cu un răspuns. 

Mitran Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Sigur, vă mulţumesc frumos. 

Or/ando Neagoe - reprezentant CIVITTA: Noi vă mulţumim. 

Mitr<m Marius Cosmin, cetatean al Sectorului 2: Cu respect. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Cu Hala Traian? 

Alina Bratu - Arhitect Sef al Sectorului 2: Ne puneţi spune şi nouă ceva, apropo de grupul pe care vreţi 

să îl constitui ţi , aveţi vreo viziune exactă? 

Andra Jurgiu, cetatean presedinte al unei asocialii de proprietari: Grupul pe care vrem să-l constituim 

vine în urma unor proiecte care s-au tăcut începând cu 20 15 când a ex istat discuţia legată de lărgirea Căii 

Căl ăraş ilor, ş i sunt foarte multe interviuri, foarte multe studii, sunt foarte multe materiale legat de 

dezvoltarea zonei acesteia, care cred că merită, nu şt iu , puse pe masa administraţie i publice ş i mai mult am 

urmărit proiectele pe care le-a lansat Primăria, care a anunţat anul trecut, cred că prin septembrie, acel 

proiect finanţat de Banca Mondială pentru zona Moşilor Vechi, iar zona care ne interesează pe noi e 

ad iacentă cumva şi atunci ne interesează fe lul în care acel proiect se poate extinde spre ... 

Alina Bratu - Arhitect Sef al Sectorului 2: Deci modul cum impactează cu vecinătăţi le Calea Călăraşilor 

în sectorul trei. Am o întrebare apropo de cum i mpactează vecinătăt ile, dumneavoastră susţi neţ i lărgirea 

Căii Că lăraş i sau nu? Adică aţi văzut-o din ce punct de vedere? Din punctul de vedere al exi stenţei unor 

monumente pe Calea Călăraş i? 

Andra Jurgiu, cetatean presedinte al unei asocialii de proprietari: Pro iectul ăsta la care mă refer din 2015 

e un proiect care se vroia un soi de întâmpinare faţă de intenţia de a lărg i ca Calea Călăraşilor. Adică hai să 

vedem dacă nu s-ar lărgi Calea Călăraş ilor, ce că i de dezvoltare alternativă ar putea avea acest cartier, ce 

resurse are, cum se poate dezvolta fără această intervenţie majoră. 

Alina Bratu -Arhitect Sef al Sectorului 2: Căile astea sunt şi pe raza sectorului doi? Adică există impactul 

studiilor dumneavoastră şi pe raza sectorului doi, apropo de Calea Călăraş i , puteţi să ne daţi? Să ne 

transmiteţi? 
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Andra Jurgiu, ce/alean presedinte al unei asocialii de proprietari: Da, sigur, e un studiu început de 

Urboteca, dacă vă sună cunoscut ş i care a analizat o zonă care e cumva j umătate deasupra Căii Călăraşilor 

în sectorul doi ş i jumătate la sud în sectorul trei ş i grupul nostru de iniţiativă civică pentru că credem că o 

să ne facem v iaţa mai uşoară, va fi doar pe sectoru l doi ş i acuma discutăm, poate să existe un grup geamăm 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul S ectorului 2: Da, de ce? Domnul Negoiţă, ce are? 

Andra Jurgiu, cetatean presedinte al unei asocialii de proprietari: Poate vom face 2 grupuri gemene care 

să intre în competiţie, dar deocamdată, na, eu locuiesc în partea de nord şi am, nu ştiu , am pornit de aici din 

partea„. 

Alina Bratu - Arhitect Sef al Sectorului 2: Vă rog să t ransmiteţi ce aveţi ca să putem să le corelăm şi cu 

ce avem la Banca Mondială. Chiar şi atunci puteaţi să transmiteţi când s -a făcut acel stud iu, dar încă suntem 

în lucru, ca să zic aşa, cu toate datele ş i atunci dacă sunt lucruri care le putem pre lua, vă rog frumos chiar 

să le transmiteţi către consultant, dacă tot vreţi să vă axaţi pe zona respectivă. 

Andra Jurgiu, cetatean presedinte al unei asocialii de proprietari: Da, studii le sunt legate de mobilitate, 

de spaţii verzi şi de fond construit în general. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Mulţumim. Rugămintea noastră este dacă puteţi să ni le 

transmiteţ i ca să încercăm să le integrăm. E mai simplu aşa? 

Andra Jurgiu, ce/alean presedinte al unei asociat ii de proprietari: Da, 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Da, mu lţumesc. 

Andra Jurgiu, ce/alean presedinte al unei asocialii de proprietari: Şi aş mai vrea să fac o sugestie, dacă 

toţi ne-aţi dat cuvântul. Aţi anunţat anul trecut în iulie demararea studiilor sau a redactări i chiar pentru un 

concurs pentru salva de lacuri. Aţi menţionat ş i în strategie de această zonă şi pentru că sunt arhitect şi am 

urmărit concursurile din ultimul timp din România, am, ultimele concursuri, probabil ştiţi de Lacul Morii, 

care e un concurs, îmi imaginez că aveţ i o idee cât de maree zona. A fost un concurs care s-a lansat foarte 

din scurt, în jur de 2 luni. Asta se întâmplă mereu în ultima perioadă, în ultimul an jumate cam aşa. 

Concursurile organizate de OAR, termenele sunt foa rte scurte, ceea ce face ca rezultatele uneori .. 

Alina Bratu - Arhitect Sef al Sectorului 2: Nu o să fie aşa aici. Le-am transmis deja în mod oficial. Nu o 

să fie aşa, mai mult că terenul teritoriu este mult mai mare decât, este cel mai mare la nivel naţiona l , deci 

nu există un altul mai mare. Deci o să dureze, o să fie sufic ient timp încât, vă garantez chestia asta. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Şi probabil nu se va termina în acest mandat. 

Andra Jurgiu, cetatean presedinte al unei asocialii de proprietari: Mulţumesc. 

Gabriela Cerchia, cetatean al Sectorului 2: Mai am o mică întrebare 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Vă rog 
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Gabriela Cercii ia, cetatean al Sectorului 2: Există sau putem accesa o hartă a acestor cvartale pe care vreţi 

să le reconfiguraţ i , să reconfiguraţi sensurile străz i lor? 

Radu Nicolae Millaiu - Primarul Sectorului 2: O să punem la dispoziţ ie o astfel de stradă ş i o să anunţăm 

ceva mai din timp reconfigurările de cvartale, pentru că acuma trebuie să înţeleagă ş i cei care se uită că am 

avut o parte de pionierat în a reface aceste cvartale. Până acum se făcea câte o stradă, se luau avize pe câte 

o stradă, nu pe întreg cvartalu. Acuma când am făcut câte un cvartal întreg, ne-am pus când eram foarte 

aproape de finalizare şi n-am mai avut timp, adică nu ne-am gândit să facem şi dezbatere, dar în urma 

discuţiilor lungi pe care le-am avut pentru cele 2 cvartale pe care le-am di scutat, cred că este un lucru bun 

să le propunem un pic dinainte. Sigur că asta implică o grămadă de birocraţie în spate, dar o să facem acest 

lucru să se întâmple. Câteodată Feedback-ul din teren chiar ajută şi a ajutat şi în cazul cvartalelor lansate 

deja. Deci vom face acest lucru mai ales pentru cvartalele de anul viitor. 

Gabriela Cercltia, cetatean al Sectorului 2: Mulumesc. 

Radu Nicolae Millaiu - Primarul Sectorului 2: Mulumesc. 

Andrei Radu, reprezentant al Nepirocastel: Pe subiectul ăsta, să intervin când aţ i menţionat, dar uitasem, 

bine că mi-am amintit, dar e o sugestie personală ca să spun aşa. Nu are nicio legătură cu poziţia la 

Nepirocastel. Din ce îmi amintesc eu în facu ltate, aşa începuse. Exact aşa ni se explica la punctul I, la cursul 

de trafic ş i c ircu laţie stradale, că sensurile unice funcţionează extraordinar la dezvoltările urbane 

rectangulare ş i nu funcţionează la circular-concentrice, cum este cazul Bucureştiului. Deci exact aşa începea 

cursul. Deci da, New York, Barcelona, bun, unu se duce, unu se întoarce. Nu la circular concentric, e doar 

opinie. Poate s-au mai schimbat lucrurile de pe vremurile alea. Dar, dacă mă uit la Polonă cu Dorobanţi, 

încerc să cred că au avut dreptate ei atunci, ş i nu azi. 

Radu Nicolae Millaiu - Primarul Sectorului 2: Discuţiile sunt pe zone mult mai mici în general ş i ce am 

făcut acuma sunt zone rectangulare. Adică sunt bucăţele , sunt cvartale, bucăţi de cartier care pot fi 

sistematizate altfe l, nu vorbim de întregu l Bucureşt i . Ş i atunci, pentru aceste zone care au ieş iri pe cele 4 

laturi ale unui dreptunghi are sens să se întâmple astfel de s istematizări şi creează predictibilitate în primul 

rând, poate cel mai important lucru pe care îl creează sensurile unice este scăderea număru lui de acc idente 

cu victime. Pentru că major din acest punct de vedere, oamenii care sau mă rog, maşinile, fluxurile care se 

intersectează generează accidente cu victime, pe când sensurile unice? OK, e cineva neatent, se face o 

tamponare uşoară din spate, sunt nişte fiare, se repară, costă bani , nu costă sănătate. Deci unul din cele mai 

importante lucruri pe care îl creează aceste sensuri unice. Pe lângă sensuri , pe l ângă locuri de parcare, pe 

l ângă o oarece predictibilitate a traficului ş i aşa mai departe şi pe lângă trotuare eliberate, creează premisele 

unui trafic mai sigur. Mulţumesc. 
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Radu Nicolae Miltaiu - Primarul Sectorului 2: Depinde de mai multe lucruri. Că Victoriei nu este o mare 

parcare, de exemplu. Calea Victoriei nu este o mare parcare. Depinde mai multe lucruri pentru această 

sistematizare. Este într-adevăr o muncă în sine. Nu, oricât de deştepţi suntem, meseria învăţată contează . 

Ş i nu se pot face lucrurile astea pe genunchi. E necesar să avem ş i stud ii. Mulţumesc. 

Or/ando Neagoe - reprezentant CIVITTA: Păi mai sunt intervenţi i atunci? OK, în cazul acesta cred că 

putem închide? 

Radu Nicolae Miltaiu - Primarul Sectorului 2: Da 

Or/ando Neagoe - reprezentant CIVITTA: Pă i i -aş ruga pe colegi dacă se poate, să afişăm penultimul site 

din prezentare cu adresa de email pentru dumneavoastră . Rugămintea ar fi să ne trim iteţi ce propuneri aţi 

mai avea sau observaţii sau orice, idei pe care consideraţi că ar trebui să-l avem în vedere. Ideal ar fi înainte 

de asta să consultaţ i ş i strategia. Să vă as iguraţi că, mă rog, sunt chestiuni care chiar nu sunt prinse acolo 

sau este nevoie de aceste completări. Ca idee, în perioada următoare mai avem de organizat una sau 2 

dezbateri publice ş i în etapele următoare strategia va intra, este deja în evaluarea de mediu şi lucrăm Ia 

versiunea finală ş i cu ajutorul dumneavoastră, dacă ne trimiteţi completări. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Vă mulţumesc mult, în funcţie de feedback-ul pe care îl 

avem o să analizăm să vedem dacă mai e nevoie de o a doua dezbatere. Vă mulţumesc pentru participare, 

a fost o dezbatere interesantă. Să trimiteţi pe emai I-ul acesta Orlando.neagoe@civitta.com şi sper ca în cât 

mai scu1t timp, probabil la anul , să putem adopta această strategie. 

Or/ando Neagoe- reprezentant C/VITTA: Vă mulţumesc ş i eu în numele colegilor mei, toate bune. 

Radu Nicolae Mihaiu - Primarul Sectorului 2: Mulţumesc mult. 

Ioana Ivanov - reprezentant CIVITTA: Mulţumim frumos, seară bună. 

Prezenta minută a fost întocmită cu prilejul desfăsurarii dezbaterii publice din data de 12. 12.2022 

orele 16:30, la sala J.L. Caragiale din cadrul Primăriei Sectorului 2 al Municipiului Bucureşti şi online pe 

plaţforma WEBEX, fiind tehnoredactată şi înregistrată astăzi, 21. 12.2022 în baza materialului video 

înregistrat pe plaţforma WEBEX 

Alina Alisa Bratu, Arhitect Sef ector 2 

Bianca Nedelcu, Şef Serviciu - Serviciul Management Strategic 

Cristina Preda, Consilier Serviciul Management Strategic 
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